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Održavanje javne rasvjete
Kvarovi uočeni na javnoj rasvjeti prijavljuju se 
Upravnom odjelu za komunalni sustav Grada 

Kraljevice, te je kod prijave radi preciznije 
identifikacije potrebno navesti broj stupa za 

koji se prijavljuje kvar.

Kontakti:
Antonio Linić 051/282-466

Čišćenje septičkih jama
Za komunalnu uslugu čišćenja septičkih 

jama treba zvati KD VODOVOD I 
KANALIZACIJA d.o.o., Rijeka.

Kontakt:
KD VODOVOD I KANALIZACIJA d.o.o., 

Rijeka
Tel. 051/ 353 885

E-mail: septičke@kdvik-rijeka.hr

DIMNJAČARSKE USLUGE
„KAMINO“-obrt za dimnjačarske 

usluge vl. Ivica Ćendo
Rijeka, Lipa 2E,

Mob: 091 952 28 29

Koncesionar je dužan jednom godišnje po 
planu obići sve dimnjake na području Grada 

Kraljevice, a može se i pozvati po potrebi. 
Obveza vlasnika/korisnika je da se dimnjaci 

redovito čiste i pregledavaju.

Važni telefonski brojevi

Grad Kraljevica 282-450

Narodna knjižnica i 
čitaonica 282-099

Dječji vrtić „Orepčići“ 281-211
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Kraljevica 281-330
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281-232

Stomatološka 
ordinacija Cattonaro 281-302
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DVD Kraljevica 281-254
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Kraljevica 551-830
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Vodovod i 
kanalizacija 211-906

Elektroprimorje 
Rijeka 0800/300-412

KD Autotrolej 311-400

Dezinsekcija i 
deratizacija „Pestic“ 281-163

Pogrebne usluge 091-485-7560

Odvjetnički ured 
Morena Lekan 
Štiglić

098 923 5871

GRADSKA UPRAVA
Adresa: Frankopanska 1A, 51262 Kraljevica

Telefon: 051/282-450
Fax: 051/281-419

e-mail: gradska.uprava@kraljevica.hr
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Mob. 0911155776
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Drage sugrađanke i 
sugrađani, 
 
srdačno Vas pozdravljam u uvodniku 53. broja 
“Frankopana“, glasila grada Kraljevice kroz čije stranice 
i sadržaj Vas u kontinuitetu informiramo o zbivanjima 
na području grada, o aktualnim procesima i projektima 
koje provodimo te naročito o ljudima koji svojim radom, 
aktivnostima i dostignućima doprinose afirmiranju, 
razvoju i pozitivnom profiliranju naše Kraljevice. 
Kalendarski i klimatski nalazimo se u razdoblju ljeta, 
ljetnih toplina, sunca, mora, u uvjetima uobičajeno 
ležernijeg ritma i opuštenosti. Istovremeno, iz rakursa 
rada gradske administracije, već uobičajeno kao i 
prethodnih godina, ljetne bezbrižnosti nema. Ljeto 
je nekako “pod normalno“ vrijeme pojačanog i vrlo 
intenzivnog angažmana kako bismo važne projekte 
koji su u tijeku u zadanim rokovima priveli kraju, ali i 
kako bismo istovremeno pripremili naredne te spremni 
dočekali nove natječaje, prijave i javne pozive za dodjelu 
EU i državnih sredstava. U tom smislu pomno pratimo 
sve što se pojavi “na projektnom radaru“ svjesni činjenice 
kako je to gotovo jedini i već prokušani način i provjereni 
model po kojem smo do sada uspjeli osigurati značajna 
i dragocjena financijska sredstva za provođenje i 
realizaciju prevažnih, kapitalnih projekata za sanaciju, 
obnovu i unapređenje naše Kraljevice.  
Ovog trenutka “na završnoj traci“ su tri kapitalna 
projekta: 
Sredinom svibnja započeli su radovi na rekonstrukciji i 
obnovi Trga Kaštela Zrinski – Ljetne pozornice u centru 
Kraljevice. Nakon što je, sad već davne 1974. godine, na 
zaštićeno kulturno dobro naliven asfalt, dakle nakon 
punih 48 godina uspjeli smo stvoriti uvjete i osigurati 
financijska sredstva za rekonstrukciju i uređenje ovog 
reprezentativnog prostora, svojevrsnog “srca“ Kraljevice. 
Projekt se sastoji se od građevinsko obrtničkih, elektro i 
hidroinstalacijskih radova na uređenju velikog dvorišta 
Starog grada Zrinski u Kraljevici te konzervatorsko-
restauratorskih radova na uređenju kamene plastike grla 
bunara smještenog u prostoru dvorišta. Predviđa se i 
parterno uređenje velikog dvorišta i prilaza, popločenje 
kamenom, uređenje natkrivenog trijema, postojećih 
stepenica i budućeg info centra te proširenje javnog 
sanitarnog čvora s ciljem formiranja reprezentativnog 
prostora ljetne pozornice, odnosno centralnog mjesta 
za različite kulturne manifestacije. Projekt je vrijedan 
4,3 milijuna kuna i sufinancira se iz EU izvora s 
bespovratnih 3 milijuna kuna kroz program “Povežimo 
se baštinom“, a završetak radova očekujemo početkom 
prosinca, odnosno na dan Svetog Nikole zaštitnika grada 
Kraljevice.                             

Nakon što su odlukom Ministarstva mora, prometa i 
infrastrukture osigurana sredstva, odnosno po potpisu 
Ugovora o financiranju projekta s Lučkom upravom 

ministra Olega Butković te provedenom postupku javne 
nabave za odabir izvođača radova, uskoro započinju 
radovi na rekonstrukciji i dogradnji Lučice Črišnjeva 
vrijedni 10 milijuna kuna. Predviđena je izgradnja na 
krajnje istočno i krajnje zapadnom dijelu područja luke 
armirano-betonskih pasarela, duboko temeljenih na 
bušenim armirano-betonskim pilotima, preko kojih će 
se pristupati plovilima. Pasarele se predviđaju izvesti 
u širini od 2,5 m, ukupna dužina zapadne pasarele je 
135 metara, a istočne 130 metara, što će osigurati privez 
za dodatnih 85 komunalnih plovila. Sama izgradnja je 
planirana kroz dvije proračunske godine (2022./2023.) i 
završit će do proljeća 2023.  
Ovih dana ishođena je građevinska dozvola za 
rekonstrukciju i uređenje Doma kulture i sporta 
u Kraljevici. Predmet projekta je rekonstrukcija i 
opremanje postojeće građevine, što obuhvaća gradnju 
nove kotlovnice za grijanje, postavljanje toplinske 
izolacije i nove vanjske fasade, postavljanje nove 
stolarije i bravarije i potpuno opremanje objekta, kroz 
koje će se postaviti novi sportski pod (parket) dvorane, 
nabaviti novi podizni koševi, zaštitne ograde i mreže, 
nove teleskopske tribine i sportska oprema. Uredit će se 
svlačionice za igrače i suce te sanitarni čvorovi. Nabavit 
će se oprema za prvu pomoć i namještaj. Ugovor o 
financiranju projekta potpisao sam još 13. travnja 2022. u 
Zagrebu i uručen mi je od strane ministrice poljoprivrede 
Marije Vučković, čime su se stvorili preduvjeti da se Dom 
kulture i sporta izgrađen prije pune 43 godine, davne 
1979. godine, i nikad u potpunosti dovršen, konačno 
rekonstruira, sanira i uredi u potpunosti te stavi u punu 
funkciju, ali i da svojim izgledom bude novi piksel u 
slici ljepše Kraljevice. Ukupna vrijednost projekta iznosi 
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9.076.231,25 kn, od čega ukupni iznos prihvatljivog 
ulaganja za sufinanciranje iznosi 8.134.300,50 kn. 
Vrijeme intenzivnog angažmana gradske administracije 
ogleda se i u čitavom nizu drugih projekata kojima se 
trenutno bavimo. U vrlo visokom stupnju realizacije 
je izrada detaljnog urbanističkog plana uređenja za 
područje Šmrike, zahtjevnog i važnog dokumenta 
koji će se definirati i stvoriti preduvjete za daljnji 
razvoj, odnosno gradnju na održiv i transparentan 
način. Na planu trenutno radi tim stručnjaka, planera i 
krajobraznih arhitekata, a uvjeti gradnje bit će rigorozniji 
od zakonskih, sve kako bi sačuvali predragocjeni 
prostor, zadržali prirodni krajolik, krajobrazne okvire i 
potencijale, odnosno prepoznatljiv izgled naselja. Plan se 
uz primarno stručnu podlogu komunicira i s javnošću te 
sam siguran kako konceptualno imamo zajednički interes 
i cilj, a to je osigurati daljnji razvoj i prosperitet Šmrike na 
prostorno odgovoran način i istovremeno onemogućiti 
prekomjernu invazivnu i arhitektonski neprihvatljivu 
izgradnju, odnosno trajnu devastaciju prostora. 
Radovi na sanaciji mulića u neposrednoj blizini 
lanterne na Oštru privode se kraju. Vrijednost radova 
iznosi 400.000 kuna, a realizaciju posla omogućilo je 
Ministarstvo mora, prometa i infrastrukture, odnosno 
ugovor o sufinanciranju sanacije koji sam potpisao s 
ministrom Olegom Butkovićem vrijedan 300.000 kuna. 
Time nastavljamo kontinuitet ulaganja u obnovu, 
rekonstrukciju i izgradnju pomorskog dobra, kontinuitet 
po kojem smo u posljednje četiri godine uložili u 
pomorsko dobro preko 25 milijuna kuna. Osim same 
obnove spomenutog mulića, cilj nam je i ponovno 
uvođenje brodske linije u ljetnim mjesecima barkom od 
Kraljevice do Oštra, linije koja se nekada odvijala upravo 
preko spomenutog i do obnove urušenog mulića. 
U proteklom razdoblju, od izlaska prošlog broja 
“Frankopana“ završili smo projekt izgradnje parkirališta 
na Carovu iza SRD Škarpina vrijedan milijun kuna i 
time rasteretili parkirni pritisak na lokaciji, posebno u 
ljetnim mjesecima. Nastavit ćemo kroz nove projekte 
uređenja parkirališta u Turkovićevoj ulici i na Carovu. 
Nastavili smo s obnovom pomorskog dobra kroz 
sanaciju i rekonstrukciju rive prema tunerama na 
Bakarcu vrijednu 1,2 milijuna kuna, a u ožujku smo 
odradili posao vrijedan 7,5 milijuna kuna i svjedočili 
primopredaji stanova, odnosno useljenju stanara u novu 
zgradu APN POS-a u Šmriki. Zahvaljujući Ministarstvu 
kulture i medija nastavili smo ulaganja u zaštićeno 
kulturno dobro kroz konzervatorsko-restauratorske 
radove na obnovi centralnog bunara (“šterne“) dvorca 
Frankopan, ali i kroz drugi korak obnove krova kaštela 
Zrinski nakon što smo u prvom koraku u potpunosti 
obnovili krov crkve Svetog Nikole. 
Istovremeno, odobrena su nam i dodijeljena nova EU 
sredstva te sam potpisao nove ugovore o financiranju za 
izgradnju dvije nove tunere (Bakarac, Carovo; 360.000 
kuna), zatim za projekt Muzeja brodogradnje i ribarstva 
u dvorcu Frankopan (750.000 kn), za projekt izgradnje 
edukativne ribarske šetnice u Nerizu (1,0 milijun kuna), 
kao i za projekt rekonstrukcije i uređenja košarkaškog 

igrališta kod osnovne škole Kraljevica (1,4 milijuna kuna). 
Realizacija ovih projekata uslijedit će vrlo brzo. 
Priprema se projektna dokumentacija za izgradnju 
ukopanih spremnika po sličnom obrascu kao kod 
Doma kulture u Kraljevici na još pet lokacija, zasada 
u višestambenim naseljima što će podići komunalni 
standard i čistoću grada. Projekt planiramo odraditi do 
kraja ove godine. 
Nedavno sam s Primorsko goranskom županijom 
potpisao ugovor o suradnji i zajedničkoj pripremi 
projekta «Hrvatska kuća vina»,  projekt vrijedan oko 15 
milijuna kuna po kojem će se staviti u funkciju gotovo 
sav prostor dvorca koji nije bio obuhvaćen projektom 
«Putovima Frankopana” i urediti najviša etaža dvorca te 
pretvoriti u muzej vina i prostor za prezentaciju. Konoba 
u podrumu postat će prostor za degustacije, izgradit će 
se lift, ali i pomičnim krovom natkriti prostor atrija kako 
bi dvorac bio operativan i funkcionalan svih 365 dana u 
godini. U kontekstu dodatne afirmacije i atraktivnosti 
prostora u posjetiteljskom i turističkom smislu sama 
priča i tematika «Hrvatske kuće vina» pozitivno će 
nadograditi i integrirati se u postojeći centar «Putovima 
Frankopana» i na budući Muzej brodogradnje i ribarstva 
što će u konačnici osigurati dodatnu ponudu i  potencijal. 
Vrlo intenzivno radimo na pripremi dokumentacije 
za rekonstrukciju i dogradnju zgrade u kojoj je bio 
smješten Nacionalni centar tehničke kulture, odnosno 
zgrade bivšeg «Mornara» u Strossmayerovoj ulici, u 
koju nakon rekonstrukcije, dogradnje i uređenja zgrade 
planiramo preseliti dječji vrtić. Time ćemo našoj djeci 
i odgajateljicama osigurati bolje i primjerenije uvjete u 
infrastrukturnom, prostornom, funkcionalnom i odgojno 
pedagoškom smislu. 
Za projekt rekonstrukcije i izgradnje nove plaže Oštro 
vrijedan oko 12 milijuna kuna dobili smo građevinsku 
dozvolu i trenutno pripremamo dokumentaciju za 
prijavu na natječaj kojim bismo osigurali EU sredstva za 
realizaciju ovog važnog projekta. 
Čekamo građevinsku dozvolu za proširenje 
groblja Šmrika, za novu cestu Oštro, u visokoj fazi 
pripremljenosti je projekt izgradnje ceste Podbanj 
3, cesta Stipčići u Križišću, a spremna je projektna 
dokumentacija za novo parkiralište na Oštru, kod ulaza u 
autokamp, preko puta hotela Praha.

Ono što me dodatno kao gradonačelnika posebno raduje i 
puni optimizmom jesu tri stvari; 

- popriličan rast prihodovne strane proračuna koji se 
ogleda u povećanju priliva što govori kako je grad živnuo, 
kako su aktivnosti na području grada pojačane, odnosno 
kako je Kraljevica poželjnija i magnetičnija nego što je to 
bila jučer. To je između ostalog posljedica svih procesa 
i projektne ekspanzije koju provodimo na području 
grada u posljednjih 5 godina, koraka kojima saniramo, 
obnavljamo i izgrađujemo naš grad čineći ga boljim 
mjestom za život.

- posebno raduje snažan interes i podražaj investitora 

Frankopan53.indd   5Frankopan53.indd   5 8.7.2022.   17:29:548.7.2022.   17:29:54



6 srpanj 2022. • Broj 53 • www.kraljevica.hr • ISSN 1331 - 8144

na području grada, na raznim lokacijama s konkretnim, 
pripremljenim i vrlo brzo provodljivim projektima. 
To također govori u prilog činjenici kako je Kraljevica 
danas ponovno “u igri“ i za ulaganja ozbiljnih igrača. U 
tijeku je priprema dokumentacije za realizaciju projekta 
izgradnje hotela Liburnije 1. i 2. koja obuhvaća i područje 
mora te se u suradnji s Lučkom upravom priprema 
uređenje i proširenje komunalnih i nautičkih kapaciteta, 
uključujući i izgradnju pomorske stanice za ukrcaj goriva 
za plovila. Građevinska dozvola za novi hotel “Praha“ je 
izdana, a trenutno vodim čitav niz razgovora i sastanaka 
s brojnim investitorima koji iskazuju snažan interes za 
ulaganja u Kraljevici.

- uspjeli smo provesti većinu kadrovskih korekcija, 
pozitivnih pomaka i preslagivanja u hodu, a da procesi 
ne trpe. Pred nama je zahtjevan, izazovan i obiman 
posao. Poduzetnost, umješnost i spremnost brze reakcije 
i prilagodbe traže se doslovno iz dana u dan te traže 
stručnost, snalažljivost, predanost i novu energiju. 
Sve to smo u velikoj mjeri uspjeli uskladiti i odraditi u 
hodu s čitavim nizom projekata, što smatram najvećim 
uspjehom, jer naprosto bez dobrih, stručnih i mladih 
kadrova nemoguće je provoditi zahtjevan ritam i procese 
koje smo si nametnuli. Pomladili smo se, imamo “svježu 
krv“ i pamet što daje razloge za optimizam. 

U tom preslagivanju tima od nedavno imamo novog 
predsjednika gradskog vijeća grada Kraljevice, 
Božidara Sotošeka koji iako relativno mlad već ima 
poprilično iskustvo u radu predstavničkog tijela grada 
Kraljevice te uopće ne sumnjam u dobar i produktivan 
rad gradskog vijeće na korist grada Kraljevice. 

Ljudi su na od svega najbitniji, stoga uz sve projekte 
koje provodimo na prvom mjestu držimo do ljudi i tako 
će biti i u budućnosti. Naša ulaganja u ljude i briga za 
ljude dižu se iz godine u godinu i konstantno ih držimo 
na gornjoj granici naših mogućnosti. Povećavamo 
izdvajanja u javnim potrebama u kulturi i sportu 
te odgoju i obrazovanju. Potpisali smo ugovore o 
financiranju s 24 udruge koje djeluju na području grada. 
U Dječjem vrtiću „Orepčići” nemamo neupisane djece 
i upravo razmatramo opcije po kojima ćemo povećati 
plaće zaposlenika vrtića. U Osnovnoj školi Kraljevica 
financiramo nabavku školske opreme, dodatnog radnog 
materijala, rad produženog boravka i plaće zaposlenika 
produženog boravka. Financiramo stipendije i nagrade 
učenicima. Kroz potrebe u socijalnoj skrbi, zdravstvu i 
civilnom društvu uveli smo bonove za umirovljenike i 
bitno povećali naknade za novorođenu djecu. Povećali 
smo izdvajanja za subvenciju linijskog prijevoza, za 
vatrogastvo, a posebno i značajno za čistoću grada, 
odnosno održavanje komunalne infrastrukture, zelenih 
površina, javnih površina, nerazvrstanih cesta, plaža, 
sanacije deponija… 

Dobrim upravljanjem uspjeli smo povećati prihode grada 
i tako smo stvorili uvjete po kojima možemo osigurati  

višu razinu izdvajanja za gore spomenute programe, ali i 
za mnoge druge, nove.

Od prethodnog broja “Frankopana“ na svečani način 
proslavili smo 130 godina turizma u Kraljevici, obljetnicu 
kojom se može pohvaliti mali broj gradova. U tom 
smjeru veseli činjenica po kojoj Kraljevica iz godine u 
godinu bilježi sve bolje turističke rezultate, a što se jasno 
ogleda kroz povećane prihode, povećani broj dolazaka 
i noćenja, ali i u broju kreveta, odnosno smještajnih 
kapaciteta koji kroz kuće za odmor doživljavaju pravu 
ekspanziju. Kada se tome danas, sutra pridodaju projekti 
koji se vrlo aktivno pripremaju (Liburnija hoteli, 
hotel Praha, novi nautički kapaciteti, zatim priprema 
prostornih planova koji će omogućiti gradnju novih, 
visoko standardiziranih kuća, vila za odmor) rezultati će 
zasigurno biti i bolji. Kraljevica ima odličan geografski 
položaj, a kroz ulaganja će stupanj zainteresiranosti za 
grad sve više rasti. Primjer je dvorac Frankopan koji je 
već postao predmet interesa brojnih turističkih grupa, 
što u vremenu pred nama želimo dodatno organizacijski 
ojačati, valorizirati i plasirati. U tom smislu zahvaljujem 
se i Vijeću Turističke zajednice koje je imalo odgovornu 
zadaću izabrati novu direktoricu Turističke zajednice 
koja svojom stručnošću, znanjem i angažmanom treba i 
mora odgovoriti na zahtjevnost vremena i izazova pred 
nama. Novoj direktorici Turističke zajednice Kraljevice 
Jeleni Mateševac želim uspješan rad, dok se istovremeno 
zahvaljujem dojučerašnjem direktoru Robiju Kruliću 
na doprinosu kojeg je dao tijekom proteklih 17 godina 
vođenja Turističke zajednice.

Na kraju, sve polazi od nas samih, od ljudi i sve je do 
nas. Kraljevica ima blagoslov po kojem ima fantastične 
mlade ljude koji svojim dosezima zadivljuju i inspiriraju i 
mene osobno, ali vjerujem i sve nas koji živimo u njihovoj 
blizini. Oni su nam živi dokaz kako je baš sve moguće i 
dostižno ako dajemo sve od sebe i ako to dovoljno jako 
želimo. Antonio Franko, jedan od najboljih svjetskih 
paratriatlonaca i odnedavno pobjednik Svjetskog kupa 
u Španjolskoj, Ema Hajdinić, peterostruka prvakinja 
Hrvatske u šahu opet i ponovno neki dan na prvenstvu 
Hrvatske u Trogiru, Andrijana Cvitković, kapetanica  
Hrvatske košarkaške reprezentacije, Borna Gudac, prvak 
Hrvatske u informatici, Andrina Frleta, božanstvenog 
glasa i najbolja interpretatorica nedavno završenog 
festivala Melodija Istre i Kvarnera… Oni, ali i mnogi 
drugi mladi i pametni, vrijedni i uspješni ljudi koje ovdje 
nisam spomenuo zalog su i jamstvo po kojem uopće 
ne sumnjam u sutra Kraljevice. Oni zaslužuju da svaki 
broj “Frankopana“ počinje i završava s njima i nikada se 
neću umoriti isticati ih, spominjati i naglašavati njihove 
dosege.

Oni su “lanterna“ grada Kraljevice !
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Kraljevica je nekada bila hreljinska luka
Stari su Frankopani u 15. stoljeću Kraljevicu 
koristili kao luku svog grada Hreljina. Naime, u 
povijesnim se zapisima, iz davne 1443. godine, 
spominje tadašnje naselje Portum Re i to kao 
hreljinska luka za utovar. 

Uvala Scott nosi ime škotskog pisca i 
putnika
Za neobičan naziv kraljevičke Uvale Scott zaslužan 
je škotski pisac i putnik lord Alexander Scott, na 
čijem se nekadašnjem imanju, u slikovitoj uvali 
Grabrova, nalazi istoimeno hotelsko naselje. 

Krčki most bio je najduži na svijetu
U vrijeme kada je sagrađen, 1980. godine, 
današnji je Krčki most bio najduži lučni most na 
svijetu. Most, koji se sastoji od dva betonska luka koji preko otočića Sv. Marko povezuju otok Krk s kopnom, dug je 1430 
metara. 

Lanterna je prvi puta zasvijetlila davne 1872. godine
Lanterna na Oštru, jedan od simbola Kraljevice, prvi je puta upaljena 18. kolovoza davne 1872. godine u sklopu 
austrijskog programa sigurnosti plovidbe istočnim Jadranom. Kao i ostali svjetionici iz tog vremena put je na početku 
označavala upaljenom vatrom. 

Prvo kupalište na Oštru je bilo još 1891. godine
Na poluotoku Oštro, pitomom šumovitom predjelu, zaštićenom od snažnih udara vjetra, već je 1891. godine otvoreno 
prvo kupalište, koje je već nekoliko godina kasnije dobilo značajna međunarodna priznanja. 

Rehabilitacijski centar na temeljima austrijske utvrde
Kraljevička Villa Nirvana, u kojoj se danas nalazi rehabilitacijski centar, sagrađena je krajem 19. stoljeća na temeljima 
austrijske utvrde, koja je kontrolirala ulaz u Bakarski zaljev. 

Kraljevičko podmorje krije kip svetog Nikole
Na 17 metara dubine, u moru kod rta Lipica na Oštru, nalazi se maleni kip kraljevičkog zaštitnika svetog Nikole. Svake 
godine, uoči blagdana Svetog Nikole, hodočaste mu ronioci iz svih krajeva Hrvatske i inozemstva. 

Stari grad Zrinski u srcu Kraljevice
Stari grad Zrinski nastao je u srednjem vijeku kao mala frankopanska utvrda uz kapelu Sv. Nikole. Petar Zrinski ga je 
1651. nadogradio u velebno zdanje s dva atrija u sklopu kojeg je danas, osim crkve, između ostalih sadržaja i uprava 
Grada.

Isusovci “arhitekti” današnjeg Frankopana
Dvorac Frankopan polovicom 17. stoljeća izgradili su grof Petra Zrinski i knez Fran Krsto Frankopan. Nakon njihova 
uhićenja dvorac je opustošen. Krajem 19. stoljeća, Isusovci koji su ovdje boravili nadogradili su drugi kat, a kule 
ukrasili grudobranima.

Najstarije brodogradilište na Jadranu
Brodogradilište u Kraljevici najstarije je brodogradilište na istočnom dijelu Jadrana. Neprekinuta tradicija 
brodogradnje seže u daleku 1729. godinu, kada je kraljevički škver osnovan ediktom austrijskog cara Karla VI.

Frankopan53.indd   7Frankopan53.indd   7 8.7.2022.   17:29:548.7.2022.   17:29:54



8 srpanj 2022. • Broj 53 • www.kraljevica.hr • ISSN 1331 - 8144

Ministarstvo mora, prometa i infrastrukture dodijelilo 
je gradovima, općinama i lučkim upravama s područja 
Primorsko-goranske, Ličko-senjske i Istarske županije 
ugovore za 37 projekata vrijedne 47 milijuna kuna. Sa 
sredstvima koje je ministar Oleg Butković, temeljem 
javnog poziva, uručio u Pomorskom i povijesnom muzeja 
Hrvatskog primorja u Rijeci sufinancirat će se izgradnja 
i sanacija luka, modernizacija i izgradnja ribarske 
infrastrukture te rekonstrukcija pomorskog dobra. U 
Primorsko-goransku županiju, usmjereno je 28,2 milijuna 
kuna, u Ličko-senjsku županiju 11,4 milijuna kuna te 
Istarsku 7,4 milijuna kuna.

Značajna sredstva stigla su u Hrvatsko primorje. ŽLU 
Bakar - Kraljevica - Kostrena dobila je četiri milijuna 
kuna za projekt Rekonstrukcija pričuvne trajektne luke 
Črišnjeva. ŽLU Novi Vinodolski dobila je tri milijuna 
kuna za drugu fazu rekonstrukcije luke otvorene za 
javni promet Klenovica. Lučka uprava Senj dobila je 
gotovo četiri milijuna kuna za tri projekta. Za izvanredno 
održavanje dijela luke Barić Draga (druga, treća i četvrta 
faza) 2,5 milijuna kuna, za izvanredno održavanje 
dijela luke Karlobag (treća faza) 700 tisuća kuna te za 
izvanredno održavanje dijela luke Karlobag (četvrta faza) 
740 tisuća kuna.

Grad Novi Vinodolski dobio je 350 tisuća kuna za 
sanaciju obale u Novom Vinodolskom te 350 tisuća kuna 
za sanaciju oštećenih obalnih površina u Klenovici. 
Gradu Kraljevici pripalo je 300 tisuća kuna za sanaciju 
postojećeg gata na rtu Oštro u Kraljevici. Grad Crikvenica 
dobio je 100 tisuća kuna za drugu fazu uređenja plaže 

ŽLU Bakar - Kraljevica - Kostrena dobila je četiri milijuna kuna za projekt Rekonstrukcija pričuvne 
trajektne luke Črišnjeva

Tekst i fotografije: Anto Ravlić

Ministarstvo mora, prometa i infrastrukture Ministarstvo mora, prometa i infrastrukture 
usmjerilo 13 milijuna kuna u luke i obalu usmjerilo 13 milijuna kuna u luke i obalu 
Hrvatskog primorjaHrvatskog primorja

Jadranovo centar. Grad Senj je dobio 500 tisuća kuna za 
sanaciju i obnovu postojeće zgrade i dijela pripadajućeg 
okoliša Jablanac. Općina Karlobag je dobila 400 tisuća 
kuna za sanaciju plaže s pratećim objektima u Karlobagu.

Ministar Butković je iznio podatak da se u infrastrukturu 
na obali, u lučka i vanlučka područja, ulaže dvije 
milijarde kuna. I to nije konačni iznos jer se u rebalansu 
uvijek nađe dodatnih sredstava te je ministar Butković 
uputio apel (grado)načelnicima i ravnateljima lučkih 
uprava da pripreme projekte za koje se mogu naći 
sredstva na kraju godine. Župan Primorsko-goranski 
pozdravio je ulaganja u infrastrukturu na obali u županiji 
koja jedina u svom nazivu ima more.
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Promjene u sazivu 
Gradskog vijeća

Tekst: Tamara Juretić Zubović

Na sjednici Gradskog vijeća Grada  Kraljevice održanoj 
7. lipnja 2022. jednoglasno je izabran novi predsjednik 
Gradskog vijeća Božidar Sotošek. 

Umjesto dosadašnje predsjednice Gradskog vijeća Paule 
Vučković koja je svoj mandat stavila u mirovanje,  radi 
obnašanja nespojive dužnosti, u vijeće je ušla Lora Vukas 
iz Šmrike. 

Damir Dumančić je zbog obaveza napustio Gradsko 
vijeće, a zamijenila ga je Vesna Špalj koja je u prošlom 
sazivu bila predsjednica Gradskog vijeća.

Čestitamo novom predsjedniku Gradskog vijeća na 
izboru, kao i novim članicama vijeća te im želimo puno 
sreće i uspjeha u radu.

Svečano potpisani ugovori o 
financiranju  programa javnih 
potreba za 2022. godinu

Tekst: Doris Polić, Fotografija: Klaudio Vrančić

Gotovo milijun kuna Grad Kraljevica je osigurao za 24 
udruge, čiji su predstavnici u dvorcu Frankopan svečano 
potpisali ugovore o financiranju programa javnih potreba 
krajem mjeseca svibnja.

Na javni natječaj Grada Kraljevice prijavile su se ukupno 
24 udruge iz područja kulture, zdravstva i socijalne skrbi 
i ostale udruge civilnog društva. Sa 260 tisuća kuna Grad 
pomaže 23 udruge, dok je za Sportsku zajednicu, koja 
broji 15 klubova, iz gradskog proračuna osigurano 700 
tisuća kuna.  

Grad Kraljevica predvodnik u 
ulaganjima u kulturu

Tekst: Matea Dundović

Portal gradonačelnik.hr analizirao je podatke 
Ministarstva financija o izvršenju proračuna za 2020. 
godinu te rangirao gradove prema izdvajanju za kulturu. 
Usprkos pandemiji, 31 grad je i u zahtjevnoj 2020. godini 
povećao izdvajanja za kulturu u odnosu na davanja 
tijekom prethodne godine.

Što se udjela u gradskom proračunu tiče, na prvom 
mjestu je Grad Kraljevica s 30,47 posto sredstava. Slijedi 
Rijeka koja je 2020. godine izdvojila 22,97 posto iz 
vlastitog proračuna. 

Grad Kraljevica tako je, prema udjelu u proračunu te 
izdvajanju za kulturu po stanovniku u 2020. godini na 
uvjerljivom prvom mjestu, a u samom je vrhu i prema 
trendu povećanja sredstava, piše gradonačelnik.hr.
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Sastanak s mještanima naselja Neriz
Na inicijativu gospodina Mladena Trnčika koji je upoznao 
MO s problemima u Nerizu, pokrenuta je inicijativa 
iz programa komunalnog reda u tom dijelu naselja. 
Zahtjevi mještana naselja Neriz proslijeđeni su Gradu. 
Zahvaljujemo gospodinu Trnčiku na iscrpnoj analiza 
stanja u tom dijelu naselja i temeljitosti podastrtih 
zahtjeva s nadom da će Grad pratiti i ispuniti zahtjeve za 
koje postoje uvjeti.

Provođenje ankete u sklopu Urbanističke 
programske analize prostora naselja Šmrika 
Temeljem Odluke o izradi Urbanističkog prostornog 
uređenja UPU 23 Šmrika koju je donijelo Gradsko vijeće 
Grada Kraljevice održan je niz susreta  MO Šmrika 
s predstavnicima tvrtke Urbanistički studio Rijeka, 
zadužene za izradu Urbanističke programske analize 
prostora naselja Šmrika koja predstavlja stručnu 
podlogu za izradu UPU 23 Šmrika te Upravnog odjela za 
komunalni sustav Grada Kraljevice. Nakon višekratnog 
obilaska područja Šmrike koji će biti obuhvaćen 
spomenutim planom, za potrebe spomenute Analize 
provedena je i Anketa među mještanima Šmrike.

U podjelu anketnih listića uključili su se članovi Udruge 
za čuvanje i njegovanje običaja Šmrika i članovi ŠRT 
Šmrika kojim ovim putem zahvaljujem kao i trgovinama 
Bodokomerc Nova d.o.o. Šmrika i Gavranović d.o.o. 
Šmrika što su nam izašli u susret u provedbi Ankete kao i  
u organizaciji Humanitarne akcije Veliko srce Šmrike.

Zahvaljujemo svim mještanima Šmrike koji su aktivno 
uključili i prepoznali važnost trenutka  te  iznijeli svoje 
mišljenje, želje i viziju budućeg prostornog planiranja 
Šmrike. U procesu nastajanja UPU Šmrika slijedi više 
aktivnosti, među kojima je i Zbor građana koji će se 
sazvati na inicijativu VMO Šmrika.

Opasna raskrižja i pješački prijelazi
Intenzivno skretanje pozornosti na  problem 
opasnih raskrižja i dijelova državnih cesta te potpora 
korespondenciji Grada s Hrvatskim cestama u nastojanju 
rješenja problema opasnih raskrižja i pješačkih prijelaza 
na magistrali kod Bobuši i Grmani te na državnoj cesti 
Burići i Dvori zadatak je kojem je MO Šmrika vrlo 
ozbiljno pristupio. Nadamo se skorom pozitivnom 
rješenju koje će povećati sigurnost prometa, posebice 
pješaka i skorim donošenjem UPU 23 Šmrika kojim će 
se stvoriti preduvjeti za rješenje navedenog prometnog 
problema.

Početak uređenja mjesne crkve
Prilika je zahvaliti mještanima koji su pomogli urediti 
našu mjesnu crkvu sv. Antuna pustinjaka. Gospodin 
Zlatko Turina svojom dobrotom obojio je ulazna vrata 
i dio pročelja na ulazu u crkvu, a gospodin Robert 
Bencun svojom dobrotom sanirao je pukotine na zidu 
uz prozor sakristije, u jugoistočnom kutu crkve te više 
manjih pukotina u unutrašnjosti crkve. To je tek početak 
uređenje i vjerujemo da ćemo dobrotom gospodina 
Bencuna i uz potporu Grada nastaviti uređenje crkve.

Nove oglasne ploče
Tijekom oglašavanja aktivnosti MO Šmrika uočeno je 
neprimjereno oglašavanje na koje smo bili primorani 
uslijed nedostatka oglasnih ploča. Zahvaljujemo Gradu 
što je izašao u susret zahtjevu VMO te postavio novu 
oglasnu ploču za naselja Bobuši i Plovančići, prvu u 
nizu. S radošću očekujemo postavljanje ploča i u ostalim 
zaselcima Šmrike kao i obnovu triju ranije postavljenih, 
ispred trgovina i na Društvenom domu.

I na kraju hvala svim sumještanima koji se aktivno 
uključuju u inicijative MO Šmrika, kao i onima  koji 
inicijative pokreću te Gradu koji ih podržava. Ubuduće 
računamo na inicijativu, aktivnost i potporu sumještana 
jer u tome i jest smisao našeg postojanja. Podržat ćemo 
svaku inicijativu koja će naše mjesto učiniti ljepšim, 
radosnijim i uređenijim. Mjesni odbor jest i mora biti 
spona između mještana Šmrike i Grada Kraljevice, 
tek sitan, ali moćan kotačić koji samo u dobrohotnoj i 
pozitivnoj sinergiji stvara ozračje koje našu Šmriku čini 
još ugodnijom za život. 

U ime MO Šmrika,

predsjednica VMO Sunčica Vučković

kontakt: 099 418 68 15

mjesniodborsmrika@yahoo.com

IZ RADA MJESNOG ODBORA ŠMRIKA
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AKTUALNOSTI

Narodna knjižnica i čitaonica 
Kraljevica dobila nove prozore

Tekst: Dragana Karan Popović

Ministarstvo kulture i medija objavilo je krajem prošle 
godine Javni poziv za programe javnih potreba u kulturi 
za 2022. godinu, za gradnju, rekonstrukciju i opremanje 
kulturne infrastrukture. 

Knjižnici su, između 
ostaloga, odobrena 
sredstva za projekt 
zamjene dotrajale 
stolarije u prostoru 
Narodne knjižnice i 
čitaonice Kraljevica. 
Zamijenjeno je svih 
13 prozora Knjižnice 
novima, a radovi 
su vrijedni ukupno 
80.000 kuna, od 
čega je Ministarstvo 
sufinanciralo 50.000 
kuna, a ostatak se 
financirao iz proračuna 
Grada Kraljevice. 

Cilj provedbe projekta je održivo upravljanje kulturnom 
infrastrukturom i veća participacija u kulturnom životu 
Grada Kraljevice. 

Narodna knjižnica i čitaonica Kraljevica tijekom ove 
godine na području Grada Kraljevice postavlja 3 kućice 
za knjige. Prva kućica je oslikana u suradnji sa Dječjim 
vrtićem Orepčići iz Kraljevice na način da su dječica 
izradila šablone od svojih crteža i uz pomoć odgajateljica 
oslikali kućicu. Ova je kućica postavljena u dječjem parku 
u Turkovićevoj ulici. Druga je kućica postavljena u centru 
grada, oslikala ju je naša talentirana dizajnerica Darja 
Rubeša koja je do sada sudjelovala u mnogim projektima 
knjižnice. Treća je kućica u fazi oslikavanja, biti će 
postavljena na Oštru, na Lipici i knjige u toj kućici biti će 

i na stranim 
jezicima. 
Sve je kućice 
izradila firma 
Ergomatic, 
montirane 
su uz dobru 
volju Milana 
Bajčića, 
poduzetnika 
iz Kraljevice. 
Od srca im 
na svemu 
zahvaljujemo. 

Knjižnica 
je na sebe 
preuzela 

obavezu nabavke knjiga za kućice, a projekt je zamišljen 
na način da se knjigama mogu poslužiti svi. Kada 
pročitaju knjigu mogu ju vratiti u kućicu, a mogu donijeti 
i neku svoju. Nemojmo zatrpavati kućicu knjigama koje 
nisu očuvane ili svojim sadržajem nisu primjerene…

Cilj ovog projekta je ponuditi nešto više sugrađanima ali i 
onima koji dolaze u naš grad. 
Vjerujemo da će se korisnici odnositi prema knjigama 
i kućicama s pažnjom te da će odvojiti svoje slobodno 
vrijeme za druženje i čitanje knjiga.

Pružimo kućicama za knjige priliku, neka budu ukras 
našem gradu, naš odnos prema njima i sadržaju koji nose 
govore uvelike i o nama, o našoj kulturi i pažnji prema 
pisanoj riječi.

POSTAVLJENE KUĆICE POSTAVLJENE KUĆICE 
ZA KNJIGEZA KNJIGE

Tekst: Milanka Gudac
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Atraktivna stambeno- poslovna zgrada u Šmriki, 
vrijedna 7,5 milijuna kuna, u mjesecu ožujku  dobila je 
prve stanare.  Ključeve POS- ovih stanova svečano su 
im uručili kraljevički gradonačelnik Dalibor Čandrlić i 

direktor APN- a Dragan Hristov. Time je kraju priveden 
kapitalni projekt, u sklopu kojeg će najbrže rastuće i 
drugo po veličini kraljevičko naselje dobiti i modernu 
trgovinu.

“Kamen temeljac položili smo prije nešto više od godinu 
dana, a sada smo već ovdje na primopredaji, što na sve 
zajedno jako raduje. S obzirom na situaciju okolnosti nisu 
bile jednostavne, ali uspjeli smo, zahvaljujući dobrim 
izvođačima, projektantima i suradnji s APN- om”, poručio 
je Čandrlić, istaknuvši kako je Grad osigurao zemljište, 
infrastrukturu i uložio 1,2 milijuna kuna, a zauzvrat je 
dobio jedan poslovni prostor u prizemlju.

“Ovo je jedan od boljih projekata na nivou Hrvatske 
i nama u APN- u je izuzetno drago što smo ga uspjeli 
realizirati. Moram pohvaliti kraljevičkog gradonačelnika 
i Gradsku upravu. Oni su zaslužni što se ovo desilo. 
Suradnjom smo došli do realizacije kvalitetnog projekta”, 
istaknuo je Hristov.

Tekst i fotografije: Klaudio Vrančić

Svečana podjela ključeva kupcima novoizgrađenih Svečana podjela ključeva kupcima novoizgrađenih 
POS- ovih stanova u ŠmrikiPOS- ovih stanova u Šmriki

Novi objekt ima 671 kvadrat i tri etaže. U prizemlju su 
poslovni prostori u vlasništvu Trgovine Krk i Grada 
Kraljevice, a na prvom i drugom katu je osam stanova, 
različitih kvadratura, od garsonijera do dvosobnih 
stanova. Svi stanovi već imaju nove vlasnike, među 
kojima je Sanja Cvitković, koja će u Šmriku preseliti 
iz Kraljevice. “Jako sam sretna. Sve je lijepo, novo… 
Napravljeno s ukusom. Baš onako kako sam si zamislila. 
Zgrada je moderna, kao i stan i uistinu sam jako sretna”, 
rekla je gospođa Cvitković.

Šmričane će zasigurno razveseliti i novi moderni market, 
a u sklopu projekta za stanare su uređena i pripadajuća 
parkirna mjesta. Spomenuti treba i kako je u neposrednoj 
blizini nedavno uređeno i igralište za djecu, vrijedno više 
od 300 tisuća kuna.

Uz sve navedeno Šmrika bi u bližoj budućnosti, pokraj 
zgrade, trebala dobiti i novi trg. Bit će to novi centar 
najbrže rastućeg i drugog po veličini kraljevičkog naselja.
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Područna škola Križišće 
zasjala u novom ruhu

Tekst: Jelka Čače

Kad priroda odjene proljetnu haljinu istkanu u tisuću 
boja, veselju nema kraja, ali kada u proljetne dane naši 
učenici, njihovi roditelji i mještani urede vanjski prostor 
škole i odjenu je u novo ruho, veselje je još veće.

U mjesecu svibnju pokrenuta je akcija uređenja Područne 
škole Križišće, na inicijativu gđe Dolores Skorup 
Frančišković, predstavnice roditelja. Osnovna škola 
Kraljevica osigurala je potreban materijal za popravak 

oštećenja, 
ličenje i 
oslikavanje 
zidova, a 
školska djeca, 
njihovi roditelji 
i mještani sa 
zadovoljstvom 
su prionuli 
radovima. 
Uređeno je 
pročelje škole 
i dio okoliša te 
su oličeni svi 
vanjski zidovi. 
Sudionici 
su na kraju 
organizirali 
druženje uz 
roštilj i kotlić, 
a djeca su na 
primjeru ove 
hvalevrijedne 

akcije mogla naučiti kako brinuti o čistoći i urednosti 
svog naselja.

Hvala svima koji su doprinijeli uređenju škole te uljepšali 
prostor za sadašnje i buduće naraštaje.

  

Komunalni info
Tekst: Dražen Strčić

Radovi na sanaciji postojećeg gata na rtu 
Oštro

U svibnju 2022. godine potpisani su ugovori za radove 
na sanaciji postojećeg gata na rtu Oštro u Kraljevici. Cilj 
sanacije gata je uspostava i obnova nekad frekventne 
lokalne prijevozničke linije (korištenjem brodica/broda) 
između centra grada Kraljevice i rta Oštro. Radovi 
obuhvaćaju građevinske pripremne, zemljane i betonske 
radove, te radove na dobavi i postavljanju opreme na 
pomorskom i kopnenom dijelu, te radove na uređenju 
prilaza gatu. 

 Projekt sufinancira Ministarstvo mora, prometa 
i infrastrukture Republike Hrvatske temeljem odluke 
o dodjeli proračunskih sredstava namijenjenih za 
sufinanciranje sanacije i rekonstrukcije pomorskog dobra 
u općoj upotrebi u 2022. godini, s financijskim sredstvima 
u iznosu od 300.000,00 kuna, a ostatak sredstava u iznosu 
od 99.043,75 kune osigurati će Grad Kraljevice.

 Ugovor o izvođenju radova potpisan je s tvrtkom 
ALPHA SUB, obrt za podvodne radove iz Rijeke, na iznos 
od 374.168,75 kuna s PDV-om, a Ugovor o provođenju 
stručnog i obračunskog nadzora potpisan je s tvrtkom 
Marecon d.o.o. iz Rijeke, na iznos 24.875,00 kuna s PDV-
om.

Lokacija zahvata gat Oštro

KOMUNALNI INFO
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Komunalni info
Tekst: Dražen Strčić

Urbanistička programska analiza 
prostora naselja Šmrika

Na 3. sjednici gradskog Vijeća Grada Kraljevice, 
Urbanistički studio Rijeka prezentirao je Urbanističku 
programsku analizu prostora naselja Šmrika koja 
predstavlja stručnu podlogu za izradu Urbanističkog 
plana uređenja. Njena izrada predviđena je Odlukom o 
izradi Urbanističkog plana uređenja UPU 23 Šmrika.

Kao što je prije već napomenuto, na osnovu analize 
slijedi izrada i donošenje UPU-a 23 Šmrika kojim će se 
u skladu sa Zakonom o prostornom uređenju propisati 
uvjeti provedbe svih zahvata u prostoru unutar njegovog 
obuhvata. Planom će se dodatno propisati obuhvate 

posebnih prostornih cjelina s obzirom na njihovu 
namjenu, prikaz građevnih čestica namijenjenih za 
građenje, odnosno uređenje površina javne namjene i 
druge detaljne uvjete korištenja i uređenja prostora te 
građenja građevina.

Za izradu analize korištene su stručne podloge, planovi, 
propisi, podaci i druga literatura te anketa, koja se 
provela među stanovnicima naselja Šmrika. Osnovni 
dijelovi analize su: polazišta - evidencija postojećeg stanja 
u prostoru, ocjena stanja, mogućnosti i ograničenja 
razvoja u odnosu na demografske i gospodarske podatke 
te prostorne pokazatelje, ciljevi prostornog uređenja i 
osnovne programske postavke prostornog rješenja.

Na osnovu prijedloga, rasprave i rezultata anketa izrađen 
je i konačni prijedlog analize s više varijantnih rješenja 
mogućeg daljnjeg razvoja  promatranog prostora, 
koji se s rezultatima ankete prezentirao i raspravio sa 
stanovnicima naselja Šmrika. 

Nakon prihvaćanja Urbanističke programske analize 
prostora naselja Šmrika, od strane MO Šmrika i 
predstavničkog tijela Grada Kraljevice, jedno od 
ponuđenih varijanti programskog prostornog rješenja 
područja naselja Šmrika predstavlja konkretan 
programsko planerski zadatak za izradu UPU-a 23 Šmrika 
koja će time i započeti. Plan obuhvaća građevinsko 
područje naselja Šmrika ( NA9 i NA19) površine obuhvata 
80 ha. U obuhvatu plana se nalazi približno 44 ha 
izgrađenog i 36 ha neizgrađenog dijela građevinskog 
područja naselja.

BESPLATNI ODVOZ GLOMAZNOG OTPADA DO 3 m3 NA 
OBRAČUNSKOM MJESTU, JEDNOM GODIŠNJE I NA ZAHTJEV 

KORISNIKA

Sukladno Zakonu o gospodarenju otpadom davatelj usluge sakupljanja komunalnog otpada 
dužan je jednom u kalendarskoj godini bez naknade preuzeti glomazni otpad na zahtjev 
korisnika u količini do 3 m³ na obračunskom mjestu.

Za podnošenje zahtjeva potrebno je točno ispuniti Obrazac koji se nalazi na internetskim 
stranicama Grada te ga dostaviti osobno ili poštom na Grad Kraljevica, Frankopanska 1a, 51262 
Kraljevica ili skeniran na  gradska.uprava@kraljevica.hr  nakon čega će isti biti proslijeđen KD 
Čistoća d.o.o. na daljnju obradu i izvršenje usluge. 
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Iz rada Vlastitog pogona
Tekst: Romina Tomasini Vujnović

Početkom svake godine pojačano radimo na održavanju 
zelenih površina i linijskog zelenila uz ceste, obnavljamo 
i održavamo zaštitne ograde, klupe, sprave na 
dječjim igralištima i svu ostalu urbanu opremu. Od 
radova na zelenim površinama izdvajamo orezivanje 
ukrasnog grmlja i trajnica, okopavanje i prihranjivanje 
cvjetnih površina, sadnja novog stabla u drvoredu u 
Frankopanskoj ulici. Rast trave ovisi o vremenskim 
uvjetima tako da je nakon obilnijih kiša i dolaskom 
ljepšeg i toplijeg vremena krenula intenzivna košnja. 

Od radova na urbanoj 
opremi izdvajamo 
popravak dijela zaštitne 
ograde na šetnici 
Carovo kao i popravak 
zaštitne ograde na 
dijelu šetnice Obale 
kralja Tomislava prema 
Fortici. Postavljena je 

nova oglasna ploča za naselja Bobuši i Plovančići, dok su 
postojeće oglasne ploče osvježene i premazane novim 
slojem boje.  

Započeli su radovi 
na popravku udarnih 
jama i asfaltiranju 
nerazvrstanih cesta 
na području Grada. 
Ove godine sanirati 
će se više od 1.500 m2 

nerazvrstanih cesta i 
u radove će se uložiti 
oko 400.000,00 kn. U 
ožujku je završena još jedna „Zimska služba“ i održavanje 
nerazvrstanih cesta u zimskim uvjetima, a protekle zime 
vremenski uvjeti su bili takvi da nije bilo potrebe za niti 
jednim posipavanjem i čišćenjem cesta.

Završeni su radovi na uređenju plaža i pripremi za novu 
kupališnu sezonu. Izvršeno je ravnanje i nasipavanje 
šljunčanih plaža na Oštru gdje je osim ravnanja 
postojećeg žala izvršena i 
dohrana s 120 m3 novog 
kamenog materijala.   
Postavljena je i plažna 
oprema, odnosno tuševi 
i kabine za presvlačenje. 
Realizirana je nabava 
dvije nove kabine za 
presvlačenje za naselje 
Bakarac.

Tijekom mjeseca 
ožujka završena 
je sanacija divljeg 
deponija na lokaciji 
Lazina, Križišće. Zbog 
specifičnosti deponije 
bilo je potrebno ručno i 
strojno uklanjanje nepropisno odbačenog komunalnog, 
glomaznog i građevinskog otpada. Ukupno je zbrinuto 

Nadogradnja sustava prikupljanja 
komunalnog otpada

Tekst: Romina Tomasini Vujnović

Nastavlja se 
nadogradnja 
sustava prikupljanja 
komunalnog 
otpada na području 
Grada. U tijeku je 
izrada Izvedbenog 
projekta za 
ugradnju 
novih 5 setova 
poluukopanih 

spremnika različitih dimenzija i kapaciteta. 

U periodu do kraja godine očekuje se postava 
poluukopanih spremnika na sljedećim lokacijama: 
Carovo ispred kbr.6., na zelenoj površini ispred zgrada 
Filipa Pavešića kbr.4. i 5., uz prometnicu pored zgrade 
Turkovićeva 3., na zelenom otoku na kraju ulice Podfara i 
umjesto postojećeg ekootoka pored zgrade Randićeva 7. 

Sveukupno će se postaviti 5 spremnika za miješani 
komunalni otpad, 4 spremnika za papir i karton, 5 
spremnika za plastiku, metal i višeslojnu ambalažu te 
1 spremnik s pregradom za papir, karton te staklo. KD 
Čistoća d.o.o. za potrebe Grada nabavlja poluukopane 
spremnike dok projektnu dokumentaciju te građevinske 
radove u potpunosti financira Grad. Procijenjena 
vrijednost građevinskih radova na ugradnji poluukopanih 
spremnika je 400.000,00 kuna bez PDV-a.

56 m3 odnosno preko 23 
tone otpada a za sanaciju 
je izdvojeno 32.800,00 
kn s PDV-om. Nakon 
uklanjanja otpada 
teren je strojno uređen, 
uklonjeno je grmlje 
i raslinje, pokošena 
trava, postavljen je znak 
zabrane odlaganja otpada 
na početku prilaznog 
puta. Nadamo se da će 
lijepa slika ovog dijela 
Križišća takva i ostati. 

Ističemo da nema 
potrebe za ovakvim 
neodgovornim 
ponašanjem pojedinaca 

jer postoji besplatna usluga odvoza glomaznog otpada 
koji uključuje i zeleni otpad. Svaki korisnik ima pravo 
jednom godišnje na besplatni odvoz 3 m3 glomaznog 
otpada. 

Pozivamo sve sugrađane na odgovorno ponašanje i 
apeliramo da čuvamo prirodu i okoliš a sve dodatne 
informacije vezane uz besplatni odvoz možete dobiti u 
gradskoj upravi. 
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Je li autocesta zadržala 
život na Krasici, Hreljinu, u 
Križišću, Šmriki, Driveniku 
i Triblju?

Tekst: Anto Ravlić

Popis stanovništva donio je debele minuse. Na razini 
države 9,25 posto manje je stanovnika. Na razini 
Primorsko-goranske županije situacija je još gora, minus 
od deset posto. Kad je riječ o Primorsko-goranskoj 
županiji, mnogi će kao pozitivnu priču podvući otok Krk 
i Viškovo. No, ima jedna oaza koju rijetko tko primjećuje. 
U njoj broj stanovnika jedva da je pao. Zanimljivo, u toj 
oazi spasonosni turizam i iznajmljivanje nisu primarna 
djelatnost. Dakle, razlozi se kriju negdje drugdje.

O kojim se mjestima radi? Hreljinu, Šmriki i Triblju 
u kojima je broj stanovnika pao za simboličnih tri 
posto. Dakle, više od tri puta bolja situacija nego na 
razini Županije. Gotovo tri puta bolja situacija nego na 
području Grada Bakra kojem Hreljin pripada. Tri puta 
bolja situacija nego na području Vinodolske općine 
kojoj pripada Tribalj. Četiri puta bolja situacija nego u 
Gradu Kraljevici kojem pripada Šmrika. Podsjetimo, pad 
stanovništva na području Grada Bakra iznosi 8,5 posto, 
na području Vinodolske općine 9,5 posto, a na području 
Grada Kraljevice 12 posto. Još je bolja situacija na Krasici 
gdje je manje tek 1,5 posto stanovnika. Još bolja na 
Križišću, gdje je broj stanovnika ostao isti. A najbolja je 
situacija u Driveniku gdje je broj stanovnika povećan za 
10 posto.

Da je po Driveniku, Hreljinu, Krasici, Križišću, Šmriki, 
Triblju, demografska situacija bila bi puno optimističnija 
u njihovoj jedinici lokalne samouprave. No, dva grada 
i općina imaju svoje demografske “utege”. Zanimljivo, 
najlošija demografska situacija je u sjedištima. Sam 
Bribir ima 12 posto stanovništva manje, Kraljevica 15 
posto, a Bakar 19 posto.

Zašto su mjesta gotovo poredana u nizu, Krasica, 
Hreljin, Križišće, Šmrika, Drivenik i Tribalj, atraktivna 
za život? Mnogi će u prvi plan izbaciti prometnu 
povezanost. Autocestu koja je spomenuta mjesta učinila 
bližim ili daljim predgrađem Rijeke. Tek 10-15 minuta 
vožnje. Najviše 20 minuta od Triblja. Donedavno se od 
Hreljina do Rijeke vozilo po 25 minuta, od Šmrike pola 
sata, a od Triblja i 40 minuta. Istovremeno, radi se o 
ruralnim sredinama u kojima stanovnici mogu živjeti i 
uživati u miru i prirodi. Dakle, u slučaju naših svijetlih 
primjera očito je presudna prometna povezanost i 
atraktivnost života. Samo koji kilometar dalje vrijede iste 
demografske mjere i poticaji, ista gospodarska situacija, 
iste mogućnosti školovanja i zapošljavanja pa ljudi ipak 
iseljavaju ili nestaju.

U daljnjem “otkrivanju” popisa stanovništva, bit će 
zanimljivo doznati dobnu strukturu stanovništva u šest 
spomenutih mjesta i usporediti ih s dobi stanovnika u 
samom Bakru i Kraljevici. Vjerojatno ćemo doznati da u 
tih šest mjesta živi puno mlađe stanovništvo.

Kraljevica ugostila rekordnu 
grupu turista

Tekst i fotografije: Klaudio Vrančić

Zahvaljujući atraktivnom Dvorcu Frankopan, koji 
proživljava novu mladost, Kraljevica je sve veći mamac 
stranim turistima. U travnju je u grad stigla rekordna 
grupa od gotovo 250 austrijskih turista.

“Grupa koja nam je stigla uoči ovih Uskrsnih blagdana 
značajan je pomak u razvoju kraljevičkog turizma. 
Nadamo se da će sličnih grupa biti sve više u nadolazećim 
mjesecima”, poručio je Robi Krulić, direktor TZG 
Kraljevice, koji kako kaže, ne pamti kada je posljednji 
puta ovako velika skupina turista stigla u grad. 

U Frankopanu su goste dočekali i predstavnici Grada, 
na čelu s gradonačelnikom Daliborom Čandrlićem, a u 
suradnji s Konobom Fran Krsto Frankopan Austrijance 
je dočekalo i zanimljivo kulturno- povijesno gastro 
događanje, uz Frankopansku stražu i članice Lanterne.  

“S obzirom na to da se na nekim frankopanskim 
dvorcima nekada i proizvodila piva, osmislili smo jednu 
pivsku feštu s animacijskim programom. U proširenoj 
frankopanskoj priči spojili smo povijest, kulturu i 
gastronomiju”, naglasila je Dina Domijan iz agencije 
Adria Mare Travel. 

Za feštu je zadužena bila Grupa Fortunal, a Austrijanci 
su nakon okrijepe razgledali Dvorac Frankopan te potom 
prošetali do kraljevičke crkve Sv. Nikole.
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GOSPODARSTVO I  TURIZAM

Svečano je bilo u kraljevičkom Dvorcu Frankopan gdje 
su u mjesecu prosincu obilježena dva velika jubileja - 130 
godina turizma i 55 godina Turističkog ureda u Kraljevici.

Na bogatu povijest od 1891., kada ja na Oštru otvoreno 
prvo hrvatsko kupalište, do danas, osvrnuo se direktor 
kraljevičke Turističke zajednice Robi Krulić, istaknuvši 
kako Kraljevica ima preduvjete i ambicije postati daleko 
kompleksnija i sadržajnija destinacija izletničkog, 
kulturnog, vjerskog, nautičarskog, ronilačkog, 
etnološkog, edukativnog i stacionarnog turizma.

“Kroz sve ovo vrijeme od 130 godina ništa ne bi bilo, 
niti bi se danas o tome govorilo da nije bilo vrijednih, 
pametnih, skromnih, upornih, jednostavnih i poštenih 
ljudi”, poručio je emotivni Krulić, zahvalivši se svima te 
najavivši svoj odlazak s mjesta direktora TZG Kraljevice. 

Nekih od najznačajnijih trenutka u povijesti kraljevičkog 
turizma prisjetio se i kraljevički gradonačelnik i 
predsjednik TZG Kraljevice Dalibor Čandrlić, naglasivši 
kako Kraljevica, zbog određenih okolnosti, možda 
nikad neće biti Rovinj, Opatija, Dubrovnik ili Hvar, 
ali zato ima svojih prednosti. “Zemljopisni položaj i 
naša povijest su veliki potencijali da odlučno, snažno i 
hrabro krenemo naprijed. I to ćemo i činiti”, poručio je 
Čandrlić., istaknuvši kako je u preteklih pet godina Grad 
uložio značajna sredstva u infrastrukturu, obnovu, plaža, 

130 godina turizma i 55 godina Turističkog 130 godina turizma i 55 godina Turističkog 
ureda u Kraljeviciureda u Kraljevici

Tekst i fotografije: Klaudio Vrančić

riva, lučica… te 
najavivši nova 
ulaganja.

U najsvečanijem 
trenutku večeri 
zahvalnice 
TZG Kraljevice 
dodijeljene su: 
Dorini Čandrlić, 
Nedjeljku 
Anđeliću, Gradu Kraljevica, Jadran hotelima, Hotelu 
Kraljevica, HTZ- u, Ministarstvu turizma i sporta, TZ 
Kvarnera, PGŽ, TZG Rijeke, TZG Kastva, TZG Bakra, 
TZO Čavle, TZO Kostrena, TZO Klana, TZO Jelenje, TZO 
Viškovo te 2. Policijskoj postaji Rijeka. 

U ime nagrađenih kraljevičkoj Turističkoj zajednici 
zahvalio se direktor TZG Rijeke Petar Škarpa, čestitavši 

svima koji su u proteklih 130 godina doprinijeli razvoju 
kraljevičkog turizma.

Okupljene su pozdravili i bakarski gradonačelnik 
Tomislav Klarić, koji je u Kraljevici bio i kao izaslanik 
Ministarstva turizma i sporta RH, direktorica TZ Kvarnera 
Irena Peršić Živadinov te Mladen Brajan, v.d. pročelnika 
Upravnog odjela za turizam, poduzetništvo i ruralni 
razvoj PGŽ.
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Jelena, za početak možete li našim čitateljima 
predstaviti svoj profesionalni put do sada?

Iako sam po struci magistra ekonomije sa završenim 
Fakultetom za menadžment u turizmu i ugostiteljstvu 
te diplomom Ekonomskoga fakulteta u Zagrebu 
na kojemu sam magistrirala u području poslovne 
ekonomije - turizma, moj put se i po završetku fakulteta 
nastavio upravo u područjima baštine, turizma, kulture 
i europskih projekata. Naime, već kroz fakultet sam 
iskusila rad u Turističkom informativnom centru 
Turističke zajednice grada Rijeke, a još od 2015. godine 
sam radila u Primorsko-goranskoj županiji gdje sam 
kroz dva Upravna odjela (za turizam i kulturu) stekla 
višegodišnje iskustvo. Osim toga imala sam prilike i 
biti dijelom Valamar  tima. Ono što bih voljela istaknuti 
je rad na brojnim europskim projektima vezanim uz 
obnovu i valorizaciju kulturne baštine, s posebnim 
naglaskom na projekt Kulturno-turistička ruta Putovima 
Frankopana čiji sam dio bila od samih početaka, a radila 
sam i u Posjetiteljskom centru Kraljevica - središnjem 

posjetiteljsko-intepretacijskom 
centru Putovima Frankopana. 
Nastavak rada na projektu 
Putovima Frankopana odvio 
se kroz Pomorski i povijesni 
muzej Hrvatskog primorja 
Rijeka gdje sam radila kao 
viša stručna suradnica za 
provedbu frankopanskih 
programa. Osim navedenoga, 
kroz godine sam pohađala niz 
specijaliziranih radionica i 
edukacija vezanih uz područje 
kulture i baštine kroz što sam 

stekla brojna znanja i poznanstva koja uvijek donose 
nove prilike za usavršavanje, učenje, povezivanje i 
suradnju. Veseli me spomenuti da sam od 2020. godine 
i interpretacijski vodič s certifikatom Udruge Interpret 
Europe.

Što Vas je motiviralo da se prijavite na natječaj za 
direktora/direktoricu Turističke zajednice?

S obzirom na to da sam od kraja fakulteta pa sve do sada 
radila za istoga poslodavca, osjećala sam da je vrijeme 
za promjenu, napredak i novu priliku za profesionalni 
i osobni razvoj. Skoro punih osam godina sam radila 
na raznim županijskim projektima i smatrala sam da je 
vrijeme da svoj put nastavim negdje drugdje. Kraljevica 
me obilježila još od 2016. godine kada sam aktivno 
počela raditi u Dvorcu Nova Kraljevica - Frankopan kroz 
što sam se sve ove godine dobro upoznala sa samom 
destinacijom i raznim dionicima iz lokalne zajednice, 
a često smo provodili i zajedničke projekte i suradnje. 
U svemu tome sam vidjela prednosti svoga rada ovdje 
uz dobro poznavanje frankopanskih sadržaja Dvorca i 
spremnosti preuzimanja novih odgovornosti s ciljem 
obogaćivanja turističke ponude grada Kraljevice i 
podizanja razine kvalitete destinacije. Promatranjem 
destinacije uvidjela sam stvari za koje smatram da se 
trebaju unaprijediti pa sam vidjela prednost i u tome što 
niz godina radim u području digitalnoga marketinga i 
društvenih mreža što je danas od velike važnosti za samu 
destinaciju. Također, smatram da donosim određeno 
iskustvo iz rada u području turizma i kulture koje se može 
lijepo implementirati u moju novu funkciju. Dodatno 
me potaknula činjenica da sam već godinama dobro 
povezana s kolegama iz susjednih turističkih zajednica, 
stoga se nisam osjećala kao da dolazim na skroz 
„nepoznati teren“, već da samo nastavljam dalje.

„Vjerujem da ću svojim radom pridonijeti daljnjem pozitivnom razvoju destinacije Kraljevica i 
postavljanju iste na bolje i vidljivije mjesto na turističkoj karti Hrvatske.“.

Razgovor vodila: Tamara Juretić Zubović, Fotografije: Anto Ravlić

JELENA MATEŠEVAC NOVA JE DIREKTORICA JELENA MATEŠEVAC NOVA JE DIREKTORICA 
TZ KRALJEVICATZ KRALJEVICA
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Na mjesto direktorice stupili ste 1. lipnja, koji 
su vam prvi planovi s obzirom da je sezona već 
počela?

Tako je, s početkom lipnja započeo je moj četverogodišnji 
mandat. S obzirom na to da je sezona već počela i da 
ljetne aktivnosti kreću sve više, fokus će prvenstveno 
biti na organizaciji ljetnih manifestacija na području 
grada Kraljevice. U koordinaciji s Gradom, već se 
složio program ovogodišnjega Leta va Kraljevici koji će 
domaćim i stranim posjetiteljima ponuditi raznolika 
događanja u kojima će svatko moći pronaći nešto za 
svoj ukus. Leto va Kraljevici će na raznim lokacijama 
ponuditi kulturne i zabavne programe, od predstava, 
koncerata, ribarskih večeri itd. Održat će se i već 
tradicionalne manifestacije poput Tire Tire u Bakarcu, 
a za samo otvorenje Leta va Kraljevici pripremili smo 
i neke novitete o kojima ćete uskoro moći saznati više. 
Osim navedenoga, prvi planovi moga rada se odnose 
i na jačanje marketinških aktivnosti TZ-a, s posebnim 
naglaskom na digitalni marketing, odnosno društvene 
mreže i internetsku stranicu s ciljem promocije same 
destinacije, aktivnosti i događanja te privlačenja sve 
većega broja posjetitelja. 

Kao što ste već spomenuli radili ste na projektu 
Kulturno-turistička ruta Putovima Frankopana. Na 
koji način iskoristiti potencijal Dvorca Frankopan i 
stvoriti nove sadržaje?

Voljela bih istaknuti svoj dugogodišnji rad na projektu 
Kulturno-turistička ruta Putovima Frankopana 
kroz što sam imala priliku raditi i u frankopanskim 
prostorima unutar Dvorca Nova Kraljevica, odnosno 
u Posjetiteljskom centru Kraljevica. Također, već 
godinama se provode razni interpretacijski programi, 
vodstva i ostale aktivnosti u Dvorcu Nova Kraljevica što 
je uvelike pridonijelo razvoju sadržaja Dvorca, kao i sve 
većem broju posjetitelja koji ga ciljano obilaze. Dvorac 
Nova Kraljevica profilira se kao glavna perjanica grada 
Kraljevice, stoga u daljnjem razvoju sadržaja Dvorca 
vidim najveći potencijal. S uređenjem Hrvatske vinske 
kuće i Muzeja brodogradnje i ribarstva Dvorac će dobiti 
nove kvalitetne sadržaje koji će biti savršena nadopuna 
već uspješno realiziranih projekata kroz koje je Dvorac 
Nova Kraljevica dobio veliku obnovu. Dvorac sadrži 
brojne prostorije koje se planiraju staviti i u funkciju 
najma raznim korisnicima kako bi s vremenom postao 
održiviji te kako bi generirao nove prihode koji bi se 
mogli adekvatno koristiti.

Na što ćete se posebno fokusirati u svom 
mandatu?

Prijedlogom programa rada TZ-a predvidjela sam brojne 
aktivnosti za naredno višegodišnje razdoblje. Svakako je 
potrebno na samome početku ispitati potrebe destinacije 
kako bi se dugoročno stvarali konkretni i kvalitetni 
planovi i njihova realizacija. Smatram da Kraljevica 
kao destinacija ima veliki potencijal s obzirom na dugu 
povijest i razne baštinske elemente koji se vrlo dobro 
mogu staviti u funkciju turizma, s posebnim naglaskom 
na kulturnu baštinu. Također, bitno je voditi računa i o 
manjim mjestima koja se nalaze na području grada te ih 
kroz razne aktivnosti oplemenjivati. Naglasak će biti na 
stvaranju brenda kvalitetne destinacije koja svoju ponudu 

bazira na raznim elementima onoga što sama destinacija 
nudi, odnosno na razvoju i marketingu destinacije, 
poboljšanju uvjeta boravka turista u destinaciji te 
osiguravanju cjelovitije zastupljenosti specifičnih 
lokalnih interesa kroz jačanje lokalne inicijative i 
povezivanje dionika na lokalnom nivou kako bi se stvorili 
konkurentni turistički proizvodi. Kroz svoj rad planiram i 
kontinuirane suradnje s ostalim dionicima u turizmu koji 
su od ključne važnosti za povećanje broja dolaska turista 
u destinaciju, a to su turističke agencije i ostali pružatelji 
usluga u turizmu, kao i mediji i susjedne turističke 
zajednice s kojima se već godinama njeguju dobri odnosi 
te ostvaruju zajednički projekti i suradnje. Vjerujem 
da ću svojim radom pridonijeti daljnjem pozitivnom 
razvoju destinacije Kraljevica i postavljanju iste na bolje i 
vidljivije mjesto na turističkoj karti Hrvatske.

Što smatrate najvećim potencijalom Kraljevice u 
odnosu na gradove u okruženju?

Brodogradnja i turizam, koji sve više jača, osnovne 
su gospodarske grane grada Kraljevice. Osim planova 
vezanih uz izgradnju novih smještajnih kapaciteta i 
obogaćivanja postojeće ponude destinacije Kraljevica, 
turizam se treba razvijati prema načelima suvremenoga 
koncepta turizma destinacije s jasno profiliranim i 
prepoznatljivim turističkim proizvodom, odnosno nužno 
je uspostaviti kvalitetan destinacijski menadžment 
potkrijepljen snažnim marketinškim aktivnostima i 
promocijom. Kraljevica nudi mogućnosti pružanja raznih 
vrsta selektivnih oblika turizma; kulturni, izletnički, 
sportsko-rekreativni, cikloturizam, nautički, vjerski, 
etnološki i sl. Niz projekata uspješno je realiziran u 
proteklim godinama, s posebnim naglaskom na uređenje 
Dvorca Nova Kraljevica što je već sada formiralo novu 
vizuru grada Kraljevice. U budućnosti je naglasak na 
obnovi zapuštenih kapaciteta što uvelike doprinosi 
turističkom razvoju destinacije te podizanju kvalitete 
i raznolikosti ponude, kao i na obogaćivanju sadržaja 
unutar Dvorca Nova Kraljevica.

Koju bi ste hrvatsku i svjetski poznatu destinaciju 
izdvojili kao svoj favorit po jedinstvenosti i 
prepoznatljivoj turističkoj ponudi?

Hmm, dobro, ali moram priznati i teško pitanje! Što 
se tiče Hrvatske, jako volim Istru i Dalmaciju. Istra mi 
valjda nikada neće dosaditi, a pritom najviše mislim na 
središnju, zelenu Istru koja mi je sinonim za profinjenost 
i kvalitetnu gastro i etno ponudu. Obožavam mala 
pitoreskna mjesta poput Motovuna ili Grožnjana i uvijek 
im se rado vraćam. Od Dalmacije bih svakako izdvojila 
krajnji jug, odnosno otoke poput Visa, Hvara, Brača i 
Korčule koje sam također puno puta posjetila i uvijek me 
jednako oduševe i prirodna i kulturna baština. Naravno, 
tu je i Dubrovnik koji je nositelj cijele priče i upravo tako 
bih željela da i naša Kraljevica bude prepoznata po „onom 
divnom velikom obnovljenom dvorcu uz more“. Volim 
putovati i privatno dosta putujemo i nastojimo obići 
što više toga, ali za svjetsku destinaciju mi je ipak malo 
teže odlučiti se… Jako nam se svidio Portugal, posebno 
Porto, veselim se posjetiti Istanbul i Kapadokiju, privlači 
me jako i obala Italije, Amerika jednoga dana nadam se, 
Maldivi hahaha i ostale egzotične destinacije…dug je 
popis želja i predivnih posebnih mjesta, no sada je fokus 
na lokalnom!

ŠETNJA GRADOM
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U sklopu provedbe mjere M07 iz Programa ruralnog 
razvoja u lipnju 2021. godine od Ministarstva 
poljoprivrede objavljen je Natječaj za provedbu tipa 
operacije 7.4.1 „Ulaganja u pokretanje, poboljšanje 
ili proširenje lokalnih temeljnih usluga za ruralno 
stanovništvo, uključujući slobodno vrijeme i kulturne 
aktivnosti te povezanu infrastrukturu“. Raspoloživa 
sredstva za sektor društvenih domova/kulturnih 
centara i sportskih građevina su 150 mil. kn. Svrha 
Natječaja je poboljšanje životnih uvjeta u ruralnim 
sredinama, doprinos atraktivnosti sela i njegovom 
razvojnom potencijalu za druge aktivnosti te poticanje 
rasta i društveno – ekonomske održivosti kroz potporu 
ulaganjima u osnivanje, poboljšanje ili proširenje 
lokalnih temeljnih usluga za ruralno stanovništvo, 
uključujući slobodno vrijeme i kulturu, te pripadajuću 
infrastrukturu. 

Nakon više od 40 godina konačno će se dovršiti i urediti 
Dom kulture i sporta u Kraljevici.

Grad Kraljevica se u rujnu 2021. godine javio na 
predmetni natječaj s projektom Rekonstrukcija 
natkrivene sportske građevine u Kraljevici. Predmet 
projekta je rekonstrukcija i opremanje postojeće 
sportske građevine (Dom kulture i sporta u Kraljevici), 

što obuhvaća gradnju nove kotlovnice na biomasu 
(pelete), postavljanje toplinske izolacije vanjske ovojnice, 
bravarije i  opremanje objekta. Kroz opremanje objekta 
će se postaviti novi sportski pod, nabaviti novi podizni 
koševi, zaštitne ograde i mreže, nove teleskopske 
tribine i sportska oprema. Urediti će se svlačionice 
za igrače i sudce i sanitarni čvorovi. Nabavit će se 
oprema za prvu pomoć i namještaj.  Svrha projekta je 
osiguranje optimalnih uvjeta za bavljenje tjelesnom 
aktivnošću i sportom u želji za poboljšanjem kvalitete 
života i socijalizacije djece i mladih, ali i odraslih, dok 
se sportašima želi omogućiti ispunjavanje potencijala 
za postizanjem što boljih sportskih rezultata. Specifični 
cilj projekta je unaprjeđenje i proširenje sportsko-
rekreacijske infrastrukture u Gradu Kraljevici. Opći cilj 
projekta je poboljšanje lokalnih temeljnih usluga kroz 
promicanje zdravog stila života i sadržajnog provođenja 
slobodnog vremena lokalnog stanovništva. Izrađen je 
Glavni i Izvedbeni projekt. 

Ukupna vrijednost projekta s PDV-om iznosi 9.076.231,25 
kn, od čega ukupni iznos prihvatljivog ulaganja za 
sufinanciranje iznosi 8.134.300,50 kn, a neprihvatljivi 
dio troškova iznosi 941.930,75 kn. U prihvatljive troškove 
projekta ubraja se dio troškova rekonstrukcije natkrivene 
sportske građevine koji se koristi u sportske svrhe u 
iznosu od 6.528.125,00 kn i troškovi opremanja sportske 
građevine u iznosu od 1.455.137,50 kn. Prihvatljivi dio 
općih troškova koji uključuju troškove stručnjaka i 
konzultanata vezane za usluge pripreme dokumentacije 
za natječaj, pripremu dokumentacije i provedbu 
postupaka nabave i vođenje projekta iznosi 151.038,00. 
Iznos bespovratne potpore iznosi 6.507.440,40 kn. 

U studenom 2021. godine objavljena je Inicijalna rang 
lista projekata za sufinanciranje u okviru spomenutog 
Poziva. OD 250 prijavljenih projekata, Grad Kraljevica 
se nalazi na 22. mjestu od ukupno 23 projekta koja su 
ušla u krug za sufinanciranje. Nakon procesa evaluacije i 
potpisivanja Ugovora o financiranju kreće se u provedbu 
projekta. Planirano trajanje provedbe projekta je 2 
godine.  

Novi život Doma kulture i sporta u KraljeviciNovi život Doma kulture i sporta u Kraljevici

Tekst: Dragana Karan Popović
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Rekonstrukcija vanjskog 
košarkaškog igrališta

Tekst: Dragana Karan Popović

Na natječaj za provedbu Mjere 3.1.1. „Pokretanje, 
poboljšanje ili proširenje lokalnih temeljnih usluga za 
ruralno stanovništvo“, sukladno tipu operacije 7.4.1. iz 
Programa ruralnog razvoja Republike Hrvatske 2014.-
2020., referentne oznake 531100, prijavljen je projekt 
„Rekonstrukcija vanjskog košarkaškog igrališta u 
Kraljevici“. Projekt ima za cilj održiv i ravnomjeran razvoj 
LAG područja, uključujući održavanje i stvaranje radnih 
mjesta.

U projektu je planirana rekonstrukcija vanjskog 
košarkaškog igrališta u blizini osnovne škole u Kraljevici. 
Planira se postojeće košarkaško igralište staviti u punu 
funkciju. Projekt obuhvaća ugradnju sintetičke gumene 
podloge, postavljanje koševa i zaštitne ograde. Također, 
u sklopu rekonstrukcije igrališta, postavit će se nova 
rasvjeta, obnoviti tribine, stepenište i okolni zidovi. 
Povećat će se kvaliteta življenja kroz modernizaciju 
sportske i društvene infrastrukture. Ukupna vrijednost 
projekta iznositi će preko 1,4 milijuna kuna. Gradsko 
vijeće Grada Kraljevice je 12. ožujka 2021. dalo suglasnost 
na predmetno ulaganje. Zahtjev za dodjelu sredstava je 
podnesen 15. ožujka 2021. godine. Nakon administrativne 
provjere 1. lipnja 2021. godine je od strane LAG-a 
„VINODOL“ je donesena Odluka o odabiru projekta. 
Odluka o rezultatima administrativne kontrole projekta 
dobivena je 22. listopada 2021. godine, a nakon toga 9. 
studenog 2021. godine potpisan Ugovor o financiranju. 
Provedba projekta će se odvijati tijekom 2022. godine.

Projektu „Jedem zdravo 
jedem ribu“

Tekst: Dragana Karan Popović

U Dječjem vrtiću „Orepčići“ u tijeku je projekt o 
povećanju svijesti o nutritivnim vrijednostima ribe u 
prehrani

Za projekt „Jedem zdravo, 
jedem ribu“  je 24.12.2021. 
godine donesena Odluka o 
odabiru projekta od strane 
Lokalne akcijske grupe 
u ribarstvu „TUNERA“. U  

2022. godini se očekuje i Odluka o dodjeli bespovratnih 
sredstava od strane Ministarstva poljoprivrede, Uprave 
ribarstva. Sredstva su osigurana u okviru Mjere A.1.3. 
Povećanje svijesti o nutritivnim vrijednostima ribe kod 
djece u vrtićima. Vrijednost projekta je 75.910 kn od 
čega je 75.470,00 kn bespovratno. U sklopu projekta 
je nabavljena parna-konvekcijska pećnica i rashladni 
uređaj.  Održat će se i edukacije i radionice za djecu, 
roditelje i zaposlene. 

Cilj projekta je podizanje svijesti o vrijednostima 
zdrave prehrane, olakšavanje i povećanje pripreme i 
konzumacije proizvoda ribarstva i akvakulture u vrtiću i 
osvještavanje potrebe povećanog uvođenja ribljih obroka 
u redovne jelovnike djece i roditelja.

PROJEKTI

Stori po svoju
Tekst: Dragana Karan Popović

„Stori po svoju“ je pilot program 
kojim se djecu i mlade potiče na 
usvajanje  različitih znanja i vještina, 
tzv. makers (uradi sam) kulture, na 
veći društveni angažman i  stvaranje 
okruženja u kojem uče djelujući 
u svojoj zajednici, povećavajući 
kvalitetu života i stvarajući dodatnu 
vrijednost sebi i drugima. Makers 

kultura naglašava učenje kroz rad u specifičnom 
društvenom i socijalnom okruženju kroz neformalno, 
umreženo, vršnjačko i zajedničko učenje, motivirano 
zabavom, osobnim i društvenim razvojem. Vrijednost 
makers kulture počiva i u činjenici da se prilikom 
definiranja rješenja ili (re)dizajna u središte stavljaju 
zdravlje, održivi razvoj i lokalna kultura. Jedan je od 
načina na koji se djeci i mladima na zanimljiv način može 
približiti STEAM područje. Kroz projekt „Stori po svoju“, 
150 djece i mladih dobit će priliku sudjelovati u preko 
40 programa, istražiti svoje interese i upoznati vršnjake 
s kojima će podijeliti iskustvo stvaranja, steći brojne 
vještine koje će tijekom, ali i po završetku programa, 
moći koristiti kroz djelovanje u školi, organizacijama 
civilnog društva i tijelima javnog sektora. „Stori po 
svoju“ obuhvaća dobnu skupinu djece i mladih u dobi 
do 29 godina s područja Urbane aglomeracije Rijeka 
kojima će se kroz projekt ponuditi STEAM radionice, 
radionice poduzetništva, osobnog i profesionalnog 
razvoja, društvenog angažmana te održivog razvoja, 
zatim mentorski program za osmišljavanje i provedbu 20 
projekata u svrhu poboljšanja kvalitete života u lokalnoj 
zajednici, Hackathona, kampove i studijske posjete 
STEAM organizacijama i događanjima. 

Prijavitelj i nositelj projekta je Općina Kostrena, a 
partneri su Grad Rijeka, Grad Kraljevica i Centar kulture 
Kostrena koji je zadužen za upravljanje projektom čije 
je trajanje do veljače 2023. godine. Ukupna odobrena 
sredstva iznose nešto preko 2,7 milijuna kuna, a projekt 
se financira u ukupnom iznosu iz Europskog socijalnog 
fonda, Operativnog programa Učinkoviti ljudski 
potencijali 2014.-2020.

Na području Grada Kraljevice u 2021. godini održane 
su radionice plesa i to 11. i 12. prosinca. Sudjelovalo je 
tridesetak polaznika. Radionice su držale trenerice iz 
plesnog kluba „Dance Queen“ iz Kraljevice.

Tijekom školske godine u Osnovnoj školi „Kraljevica“ 
održane su radionice iz područja poduzetništva u koje 
su bili uključeni svi učenici 6., 7. i 8. razreda. Radionice 
su održane na sljedeće teme: Design thinking, Kako 
uobličiti ideju, Razvoj poslovnog modela, Javni nastup 
i prezentacija i Prezentacija ideje. Radionice je održala 
udruga Lean startup Hrvatska iz Zagreba. 

U sklopu Dječjeg vrtića „Orepčići“, u svibnju 2022., 
održane su tri radionice iz područja održivog razvoja 
i društvenog angažmana. Sudjelovalo je 24 djece, a 
radionice su održali aktivisti iz udruge „Žmergo“ iz 
Opatije.
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U tijeku su aktivnosti vezane uz V. izmjenu i dopunu 
Prostornog plana Grada Kraljevice kao nužna 
pretpostavka za realizaciju projekta Nova Kraljevica 
koji je predstavljen na 7. sjednici Gradskog vijeća Grada 
Kraljevice održanoj u ožujku ove godine. 

Riječ je o projektu izgradnje uređenja dva hotela od 
kojih se prvi, „Liburnia 1“ temelji na rekonstrukciji i 
obnovi nekadašnjeg povijesnog hotela Liburnia (kasnije 
prenamijenjenog u Ortopedsku bolnicu) na jugoistoku 
spomenika kulturne baštine, Dvorca Nova Kraljevica. Za 
hotel je predviđena kategorizacija od 5*, a protezat će se 
na oko 9000 m2 bruto građevinske površine. Predviđeno 
je ukupno 50 smještajnih jedinica (sobe i apartmani), 
restoran, bar, vanjski i unutarnji bazen, wellness, fitness, 
casino te 75 parkirnih i garažnih mjesta.

Novo planirana građevina hotela „Liburnia 2“ također će 
biti smještena u neposrednoj blizini dvorca, odnosno u 
prostoru između dvorca i zgrade “Fortica“ (nekadašnje 
vile Nirvana).  Za ovaj hotel  je predviđena kategorizacija 
od 4*, dok će se 83 smještajne jedinice, restoran, bar te 
unutarnji bazen protezat na približno 10.500 m2 bruto 
građevinske površine. Unutar planirane garaže biti će 
smješteno 90 parkirnih mjesta i dodatnih 20 u okolišu 
parcele.

Također, projektom je predviđeno uređenje i 
neposrednog obalnog pojasa koji prati oba objekata.

Radi valorizirane povijesne i ambijentalne vrijednosti 
predmetnog prostora, oba  su projekta rađena u suradnji 
i uz odobrenje Konzervatorskog odjela u Rijeci. 

Osim predstavljanja projekta uređenja i gradnje Hotela 
Liburnia 1 i 2, na sjednici su predstavljeni i drugi 
potrebni koraci za njegovu realizaciju, prvenstveno 
vezani uz nužnost izmjene prostorno planskih 
parametara definiranih u Prostornom planu uređenja 
grada Kraljevice (PPUGK). V. izmjenom i dopunom Plana 
stvoriti će se pretpostavke za novi razvojni zamah ovog 
područja. 

Za potrebe izmjena i dopuna Plana koristit će se stručne 
podloge: Idejno arhitektonsko rješenje Hotela Liburnia 1 
s garažom i Idejno arhitektonsko rješenje Hotela Liburnia 
2 (izrađivač: Studio Rechner d.o.o.) te Idejno prometno 
rješenje (izrađivač: Intea d.o.o.). 

Grad Kraljevica će izgradnjom spomenutih hotela zauzeti 
novo mjesto na turističkoj karti Hrvatske, otvorit će se 
nova radna mjesta (oko 100 novih radnih mjesta u prvoj 
fazi projekta), otvorit će se novi sadržaji koji će biti 
namijenjeni široj zajednici (dodatna nova radna mjesta), 
ali i prostor za plasman i prodaju lokalnih proizvoda. 
Projekt Nova Kraljevica neminovno će pridonijeti 
atraktivnosti šetnice uz obalu te kroz realizaciju 
spomenutih projekata, a uz istovremeno zadržavanje 
povijesnih karakteristika i praćenje suvremenih 
trendova, udahnuti novi život postojećim objektima. 

Ukupna procijenjena vrijednost projekata iznosi oko 50 
milijuna eura.

Grad Kraljevica je od Upravnog odjela za prostorno 
uređenje, graditeljstvo i zaštitu okoliša Primorsko 
goranske županije, zatražio mišljenje o potrebi provedbe 
postupka ocjene o potrebi strateške procjene utjecaja 
V. izmjena i dopuna Prostornog plana uređenja Grada 
Kraljevice na okoliš, odnosno mišljenje o potrebi 
provedbe postupka strateške procjene utjecaja V. izmjena 
i dopuna Prostornog plana uređenja Grada Kraljevice 
na okoliš s kojim će se stvoriti nužne pretpostavke za 
konačnu realizaciju projekta odnosno potrebnu izmjenu 
Plana.

Projekt Nova Kraljevica
Tekst: Dražen Strčić
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Kao nastavak kontinuiranog 
ulaganja u izgradnju luka, 
lukobrane i lučke infrastrukture 
sljedeće godine se očekuju novi 
vezovi u luci Črišnjeva. Izrađen 
je glavni i izvedbeni projekt od 
strane tvrtke Marecon d.o.o. iz 
Rijeke i dobivena je građevinska 
dozvola. Županijska lučka uprava 
Bakar-Kraljevica-Kostrena je uz 
pomoć Grada Kraljevice provela 
javnu nabavu za radove na 
rekonstrukciji i proširenju luke 
Črišnjeva. Ponude su otvorene 
14. lipnja 2022. godine i uskoro 
se očekuje donošenje Odluke o 
odabiru izvoditelja radova i na 
koncu potpisivanje Ugovora o 
javnoj nabavi za radove. 

Predmetni zahvat nalazi se u luci Črišnjeva i pod 
upravljanjem je Županijske lučke uprave Bakar-
Kraljevica-Kostrena. Dijelovi luke koji su predmet 
izgradnje nalaze na krajnje istočnom i krajnje zapadnom 
dijelu područja  luke. U skladu s prostorno-planskom 

Novi Vezovi u luci ČrišnjevaNovi Vezovi u luci Črišnjeva
Tekst: Dragana Karan Popović

dokumentacijom izgradit će se dvije pasarele širine 2,5 
m duboko temeljene na bušenim armirano-betonskim 
pilotima. Ukupna razvijena dužina zapadne pasarele je  
134,97 m, a istočne  129,29 m. 

Procijenjena vrijednost investicije je 10 milijuna kuna 
od čega su odlukom Ministarstva mora, prometa i 
infrastrukture  9. ožujka 2022. godine, Županijskoj lučkoj 
upravi osigurana sredstva u iznosu od 4.020.000,00 
kuna za izvođenje radova u tekućoj godini. Očekuje se 
dodjeljivanje sredstava i u 2023. godini. Planirani rok 
izvođenja radova je 10 mjeseci što znači da bi se novi 
vezovi već mogli koristiti sljedeće ljeto. Ukupni broj 
vezova u luci Črišnjeva će biti 195 od čega se ovom 
zahvatom gradi 85 vezova. Najveći broj vezova će se 
koristiti sezonski. Plovila će se privezivati s vanjske 
(pučinske) strane pasarela u četverovez. . 

Grad Kraljevica, Ministarstvo mora, prometa i 
infrastrukture u  suradnji s Lučkom upravom Bakar-
Kraljevica-Kostrena kontinuirano radi i ulaže na 
poboljšanju kvalitete i kapaciteta luke. Povećava se 
sigurnost za plovila i njihove vlasnike.  Nakon lučkog 
bazena Carovo na red je došla i Črišnjeva.  

PROJEKTI
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Izgradnja tunera u uvalama 
Sansovo u Bakarcu i Carovo u 
Kraljevici

Tekst: Dražen Strčić

Krajem prošle godine donesena je odluka o financijskoj 
potpori projekta izgradnje tunera u uvalama Sansovo 
u Bakarcu i Carovo u Kraljevici u iznosu od 336.843,75 
kuna. Projekt sufinancira Europska unija iz Europskog 
fonda za pomorstvo i ribarstvo u sklopu FLAG natječaja 
za dodjelu potpore za provedbu projekta u okviru Mjere 
B.1.2. Tunere iz Lokalne razvojne strategije u ribarstvu. 

Tunere su kroz povijest imale značajnu ulogu u životu 
mnogih ribarskih obitelji, te se njihovim postavljanjem 
oživljava sjećanje na bogatu povijest ribarstva ovoga 
kraja. Tunere će se izvoditi prema uzancama za izvođenje 
ovakvih građevina, pa je osnovni odabrani materijal drvo, 
a biti će smještene na lokacijama na kojima su se prije 
nalazile stare tunere. Sastoje se od dva trupca

koji su međusobno povezani daskama, koje ujedno 
služe i za penjanje prema vrhu na kojem se nalazi tzv. 
promatračnica. Stabilnost tunere postiže se dodatnim 
zatezanjem trupaca pocinčanim debelim užetom – 
sajlom.

Vrste radova, kao i primijenjeno tehničko – tehnološko 
rješenje, detaljno su definirane glavnim građevinskim 
projektima izrađenim u svibnju 2021. godine od strane 
tvrtke CO-IN d.o.o. iz Crikvenice. U predstojećem periodu 
biti će pokrenut postupak javne nabave za radove na 
izgradnji tunera.

Lokacija tunera Carovo

Lokacija tunera Sansovo

Osnovna škola Kraljevica

11. smotra Univerzalne sportske 
škole Primorsko-goranske 
županije

Tekst: Domagoj Jembrih

Učenici Osnovne škole Kraljevica sudjelovali su na 11. 
smotri Univerzalne sportske škole Primorsko-goranske 
županije, održanoj  25. svibnja 2022. godine u Školskoj 
sportskoj dvorani u Kastvu.

Svi učenici koji su nastupili na smotri polazili su tijekom 
ove školske godine program Univerzalne sportske 
škole, a prezentirali su dio vježbi koje su uvježbavali 
na treninzima tijekom  nastavne godine. Voditelji su 
Domagoj Jembrih, mag.cin. i Davor Juriša, prof.

Antonio Franko – hrvatski 
paraolimpijac u susretu s 
učenicima OŠ Kraljevica

Tekst: Matea Jurić, učenica 7. a razreda OŠ Kraljevica

Dana 9. prosinca 2021. našu školu je posjetio prvi 
hrvatski paratriatlonac, Antonio Franko, koji je pohađao 
ovu školu. Profesori ga se prisjećaju kao mirnog, 
samozatajnog i marljivog dječaka, što je i pokazao svojim 
uspjesima. Šestašima je ispričao o sebi i sportu kojim 
se bavi te im pojasnio što je uopće triatlon. Antonio je 
sada jedan od najboljih triatlonaca u svijetu. Zadnji i 
najveći uspjeh ostvario je na svojim prvim Olimpijskim 
igrama u Tokiju ove godine, gdje je utrku završio kao 
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peti. Otkrio nam je kako su mu daljnji ciljevi osvojiti 
medalju na sljedećim Olimpijskim igrama u Parizu 2024. 
godine. Pripreme za to već su počele, a mi mu možemo 
samo poželjeti sreću kako bi ostvario i taj san. Na kraju 
zaključimo kako je Antonio Franko odličan primjer da se 
sve može kad se hoće!

Osnovna škola Kraljevica

NAJMLAĐI

Borna Gudac – “Zlatni programer”
Tekst: Licia Grohovac

Državno natjecanje iz 
informatike održalo 
se od 3. do 6. svibnja 
2022. u hotelu Imperial 
u Vodicama. Učenik 
naše škole Borna Gudac 
osvojio je 1. mjesto u 
kategoriji Algoritmi (5. 
razred).

Bornini dojmovi:

Od 2. do 6. svibnja bili smo 
na državnom Natjecanju iz 
informatike u Vodicama.

Bili smo smješteni u 
hotelu Imperial. Svaki dan smo imali doručak, večeru i 
ručak. Na početku je bio održan govor o otvaranju ovog 
natjecanja. Često smo igrali biljar, karte, boravili na 
bazenu i šetali. Upoznali smo puno novih prijatelja.

U srijedu sam imao probno natjecanje gdje su sve 
objasnili, a u četvrtak je bilo pravo natjecanje. Sastavljači 
testova zaključili su da su podcijenili nas petaše jer nas 
je čak četvero osvojilo maksimalni broj bodova. Tako 
dijelim 1. mjesto s još 3 dječaka. U petak nakon dodjele 
nagrada smo se spremili i sretni otišli kući.

Borna Gudac, 5.a

Nakon državnog natjecanja najuspješniji učenici 
osnovnih škola s nacionalnih natjecanja (5. - 8. razredi) 
pozvani su na Juniorsku hrvatsku informatičku 
olimpijadu. To je najprestižnije i najznačajnije 
godišnje informatičko natjecanje učenika osnovnih 
škola Republike Hrvatske, a održano je 28. svibnja 2022. 
u Zagrebu. Iako nije izboreno pravo sudjelovanja na 
Juniorskim izbornim pripremama za reprezentaciju, 
ponovno je ostvaren odličan rezultat - Borna je bio 
najbolji u kategoriji petih razreda. 

Bravo Borna, iskrene čestitke na izvrsnom rezultatu!

Čakavčići pul Ronjgi 27
Tekst: Bojana Kružić

I ove školske godine naši učenici pisali su pjesme i 
priče, njegovali jezik i ne dozvolili da se ugase grupe 
malih čakavčića. Osobito nam je drago što su ove godine 
nagrađena tri rada iz naše škole:

Druga nagrada (1. – 4. razred): Matija Palfi „Moja bala“, 
voditeljica Bojana Kružić

Druga nagrada (5. – 8. razred): Mauro Domijan „More“, 
voditeljica Sanda Đanović

Ekološka nagrada: Korina Lea Montanari Knez „Nonine 
rožice“, voditeljica Bojana Kružić

U zbirci je objavljeno još trinaest radova učenika naše 
škole. Čestitamo svima koji su se trudili, radili i svojim 
uradcima obogatili ovu 27. knjigu Čakavčića pul Ronjgi. 

Mentorice: učiteljice Bojana Kružić i Sanda Đanović

Grobnička jesen 2021. – natječaj 
Darovani

Tekst: Vanja Kukuljan

Ove školske godine provedba programa i aktivnosti u 
sklopu Grobničkojesenskih dana nije održana prema 
prvotnom planu zbog nepovoljne epidemiološke situacije, 
konzervatorsko-restauratorskih radova na Kaštelu 
Grobnik i radova u Domu kulture Čavle.

No naša škola uključila se u literarno-likovni natječaj 
Darovani, u kojem sudjelujemo od 2011. godine te u novi 
projekt pod nazivom Tragovima naših starih, za koji su 
učenici prikupljali zapise o starim običajima, zanatima, 
anegdotama i pričama. Svojim sudjelovanjem i literarnim 
ostvarenjima učenici njeguju tradiciju našega kraja te 
ukazuju na važnost očuvanja i promicanja čakavskih 
govora.
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U natječaju Darovani sudjelovalo je 9 škola s područja 
Primorsko-goranske županije, a među nagrađenim 
radovima bili su i radovi naših učenika:

Na ribami - Fran Vicić, 6. r.  (mentorica: Natalija Blažević 
Frlan)

Bura na Kvarneru - Petra Princ, 8. r. (mentorica: Natalija 
Blažević Frlan) 

Likovni rad Nine Oštarić, 8. r. (mentorica: Elizabeta 
Prelovac)

Čestitke nagrađenim učenicima i njihovim mentoricama!

Natječaj Poj riči materinske
Tekst: Natalija Blažević Frlan, prof.

U listopadu 2021. godine raspisan je 16. literarno-
likovni natječaj Poj riči materinske. Natječaj se provodi 
svake godine, a organizira ga OŠ Primošten. Težište 
je njegovanje hrvatskog jezika i lokalnog izričaja te 
njegovanje umjetničkog doživljaja i izražavanje djece.

Na ovogodišnji natječaj pristiglo je preko 500 literarnih i 
likovnih radova iz cijele Hrvatske, a učenica 6. a razreda 
naše škole Leona Devčić osvojila je nagradu za svoju 
pjesmu Oblak.

Zbog epidemioloških mjera završna svečanost u Danima 
hrvatskog jezika nije mogla biti održana uživo, stoga 
su nagrađene učenike i mentore organizatori odlučili 
okupiti virtualno putem Teams aplikacije. Nagrađena 
učenica Leona Devčić pred okupljenima je recitirala 
svoju pjesmu. Mentorica Natalija Blažević Frlan Leonu je 
pohvalila za njen kontinuirani literarni rad te istaknula 
kako je ovo još jedna nagrada koja potvrđuje njenu ljubav 
prema pisanju.

Bravo, Leona, čestitamo ti od srca!

Državno natjecanje u plesu
Tekst: Domagoj Jembrih

Hrvatski školski sportski savez ove je godine organizirao 
prvo državno prvenstvo za učenike i učenice osnovnih 
i srednjih škola Republike Hrvatske. Učenice Osnovne 

škole Kraljevica zauzele su 5. mjesto u disciplini 
UMJETNIČKI  PLESOVI ZA OSNOVNE ŠKOLE na 
državnom prvenstvu održanom 6. ožujka 2022. u Poreču.

Za Osnovnu školu Kraljevica nastupile su: Natali Kirac 
7.b, Petra Kocijan 7.a, Leona Devčić 6.a, Vita Brletić 6.a i 
Ivona Rahelić 6.b  

Za ovaj veliki uspjeh pripremila ih je trenerica Dance 
Queen kluba, Marija Španja.

Državna razina natjecanja „I ti 
možeš biti teta/barba pričalica”

Tekst: Sunčica Vučković

Udruga “Portić” održala je 2. natjecanje u izražajnom 
čitanju proznih književnih tekstova “I ti možeš biti teta/
barba pričalica”. Natjecanje je organizirano povodom 
Dječjeg tjedna. Sudjelovali su učenici iz različitih 
gradova, čime je natjecanje doseglo državnu razinu 
natjecanja. Ukupno se odazvalo 144 “teta/barba” 
pričalica.

U kategoriji 1. i 2. razreda posebno su pohvaljene dvije 
učenice 2. razreda OŠ Kraljevica: Stela Bobuš (PŠ Šmrika) 
i Noemi Zoričić (2. b).

Izvrsni rezultati na natjecanju 
DABAR

Tekst: Licia Grohovac, Ružica Lončar i Doris Palfi

Natjecanje Dabar je međunarodno natjecanje iz 
informatike i računalnog razmišljanja, a održavalo se od 
8. do 12. studenog 2021. Učenici naše škole natjecali su 
se u 4 kategorije te je ukupno sudjelovalo 143 učenika. 
Pohvale svim sudionicima, a posebno onima koji su 
među 10% najuspješnijih u Hrvatskoj:

MIKRODABAR (2. razredi) – Stela Bobuš, Enea Čondić-
Galiničić

MILIDABAR (3. i 4. razredi) – Alessio Rodin, 
Tihana Rukober, Lucija Domić, Daniel Sović, Kiara 
Buškulić, Dorian Popović, Mara Velepič

KILODABAR (5. i 6. razredi) – Borna Gudac

MEGADABAR (7. i 8. razredi) – Matija Veselić, Josip Burić, 
Nina Oštarić, Matej Sović, Borna Ružić, Marko Nenadich

Osnovna škola Kraljevica
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Natjecanje Klokan bez granica
Tekst: Irena Mastrović

Međunarodno matematičko natjecanje Klokan bez 
granica održano je 17. ožujka 2022. pod motom bez 
selekcije, eliminacije i finala. U natjecanju je sudjelovalo 
oko 6 milijuna učenika u osamdesetak država, što ovo 
natjecanje čini najvećim školskim natjecanjem u svijetu. 
Našoj školi to je bio 22. nastup, a rješavanju zadataka 
pristupilo je 65 učenika od 2. do 8. razreda.

I ove su godine posebno istaknuti učenici koji su na listi 
10% najboljih u svojoj kategoriji. Iz naše škole to su:

PČELICE – Eni Rešetar, Mary Mrše, Enea Čondić-Galinčić, 
Ena Mohač 

LEPTIRIĆI – Alessio Rodin 

ECOLIER – Borna Gudac  

Nadamo se da će ovi izvrsni rezultati mnogima biti 
dodatni poticaj!

Natjecanje u rješavanju SUDOKU 
zadataka

Tekst: Irena Mastrović i Doris Palfi

Natjecanje u rješavanju SUDOKU zadataka za učenike 
osnovnih i srednjih škola, po prvi puta u organizaciji 
Hrvatske Mense, organizirano je početkom školske 
godine na nivou države. Sudjelovalo je više od 5000 
učenika u više od 300 osnovnih i srednjih škola diljem 
Hrvatske, a u našoj školi natjecanju je pristupilo 50 
učenika. Posebno uspješni na regionalnom natjecanju 
bili su:

Nina Ponjević – 3. mjesto u pojedinačnoj konkurenciji 
(kategorija Mali bistrići)

Nina Ponjević, Matija Palfi i Fabio Turina – 2. mjesto u 
ekipnoj konkurenciji (kategorija Mali bistrići)

Čestitke našim malim bistrićima!

NAJMLAĐI

OŠ Kraljevica na županijskim
natjecanjima

NATJECANJE UČENICI MENTOR

županijsko 
Natjecanje 
iz hrvatsko-
ga jezika

Nina Oštarić, 8. b
Natalija 
Blažević

Frlan

županijsko 
Natjecanje 
iz matem-
atike

Matija Palfi, 4. b Bojana Kružić
Borna Gudac, 5. a Doris Palfi

Fran Velepič, 6. a Irena
Mastrović

Petra Zidarić, 7. a Irena
Mastrović

Ivano Baić, 8. b Doris Palfi

županijsko 
Natjecanje 
iz informa-
tike

Borna Gudac, 5. a – 1. 
mjesto

(kategorija Algoritmi)

Licia

Grohovac

Borna Gudac, 5. a – 3. 
mjesto

(kategorija Digitalne kompe-
tencije 5)

Licia

Grohovac

Teodor Polić, 6. a

(kategorija Digitalne kompe-
tencije 6)

Ružica 
Lončar

Nevena Zorić, 6. b

(kategorija Digitalne kompe-
tencije 6)

Ružica 
Lončar

Matija Veselić, 8. b – 3. 
mjesto

(kategorija Osnove informa-
tike 8)

Licia

Grohovac

županijsko 
Natjecanje 
iz vjeronau-
ka – vje-
ronaučna 
olimpijada

Nina Oštarić, Maja Kan-
juh, Lucija Bagarić i

Borna Ružić, 8. b
Ivica Ljubas

županijsko 
natjecanje 
LiDraNo

Leticia Rakić, 3. b Sunčica 
Vučković

Školski časopis Feral prijavili smo na županijsku razinu 
natjecanja LiDraNo. Časopis je dobio izuzetno pozi-
tivne komentare te ga je komisija LiDraNa predložila za 
državnu razinu. Čestitke uredništvu školskog časopisa, 
glavnoj urednici Mateji Jurić, 7. a te odgovornoj urednici 
Nataliji Blažević Frlan, prof.

Tekst: Vanja Kukuljan

Šahovski uspjeh u našoj školi
Tekst: Doris Palfi

Ekipa ŠŠD Oštro 
Kraljevica, u sastavu 
Ema Hajdinić, Vilim 
Kvaternik, Fabio 
Turina i Matija Palfi, 
i ove je školske 
godine sudjelovala na 
prvenstvu školskih 
sportskih društava 
Primorsko-goranske 
županije. Natjecanje 

je održano 16. studenog 2021. u prostorijama Šahovskog 
kluba Rijeka na županijskoj razini. Osvojili su treće 
mjesto te se time nastavio višegodišnji niz osvajanja 
pehara. 

Čestitke učenicima i voditelju Siniši Kvaterniku!
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Ponovno putujemo!
Tekst: Vanja Kukuljan

Nakon dvogodišnje stanke 
zbog pandemije bolesti 
COVID-19, konačno nam 
se pružila mogućnost 
odlaska na terenske nastave. 
Otkrivanjem i istraživanjem 
u neposrednoj životnoj 
stvarnosti, upoznavanjem 
prirodne i kulturne baštine 
te ljudima koji u njoj žive, 
učenici lakše i brže uče jer 
stječu iskustva iz prve ruke. 
Stoga smo jedva dočekali 
nova putovanja i upoznali 
mnoge krajeve Lijepe Naše.       

Zagreb – učenici 4. razreda,               

Ogulin – učenici 3. i 4. razreda matične škole te 
učenici  PŠ Šmrika

                                                  

Istra: putovima Velog Jože – učenici 8. razreda

Martinovo Selo – učenici 1.a i 2.b razreda

Delnice: Popovićev mlin – učenici 1.b i 2.a razreda 
matične škole te učenici PŠ Križišće       

Vukovar – učenici 8. razreda 

Hrvatsko zagorje – učenici 
4. razreda

Osnovna škola Kraljevica
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Rijeka: Trsat, Dječja kuća, željeznički kolodvor – 
učenici 1., 2. i 3. razreda matične škole te učenici PŠ 
Šmrika i Križišće

Šmrika – učenici 2.b, 3.a i 3.b razreda

Povijesna šetnja mojim gradom
Tekst: Sanda Đanović i Dragan Malnar

Projekt Povijesna šetnja mojim gradom provodi se od 2014. 
godine u suradnji s ravnateljicom Narodne knjižnice i 
čitaonice Milankom Gudac. 

Dana 10. svibnja 2022. učenici 7.a i 7.b razreda, sa svojim 
učiteljima Draganom Malnarom i Sandom Đanović, 
sastali su se u prostorijama knjižnice. Na kviz-natjecanju 
učenici su upoznali povijesnu i kulturnu baštinu s 
područja grada Kraljevice. Učenici su najprije rješavali 
ispit znanja, a zatim uz pomoć karte i prema označenim 
točkama obilazili zadane lokacije i na njima precrtavali, 

prepisivali ili fotografirali zadane detalje. Po povratku 
u knjižnicu i nakon pregledanih testova proglašene su i 
nagrađene najbolje ekipe.

Učenici su s veseljem sudjelovali u ovom projektu, 
zainteresirali su se za bolje poznavanje i razumijevanje 
nacionalne povijesti i povijesti grada u kojem žive te 
upoznali lokalna obilježja, mjesta i građevine koje su 
svjedoci jednog vremena i načina života.

Vidimo se i dogodine s nekom drugom generacijom!

Šahovski susret dvoje državnih 
prvaka u OŠ Kraljevica

Tekst:  Sanda Đanović

U OŠ Kraljevica odigrao se 3. lipnja 2022. šahovski susret 
između dvoje državnih prvaka Ognjena Stojanovića i Eme 
Hajdinić. Ognjen Stojanović bio je šahovski školski prvak 
1998. godine kada je pohađao šesti razred osnovne škole. 

Tri puta se okitio naslovom 
državnog prvaka, a Ema 
Hajdinić, koja trenutno 
pohađa sedmi razred, do 
sada je osvojila četiri puta 
državno prvenstvo.

Susret je protekao u iznimno 
ugodnoj atmosferi uz 
potporu i navijanje članova 

školskog šahovskog kluba. Odigrali su tri šahovske partije 
s konačnim rezultatom 2:1 za Ognjena Stojanovića. Oboje 
su bili jako zadovoljni igrom. „Ema je odlična, nije bilo 
lako s njom“, komentirao je Ognjen. Ema je za Ognjena 
rekla: „Iskusan je protivnik i vrhunski šahist koji diktira 
tempo igre. Simpatičan i ozbiljan igrač.“ Oboje su se 
složili da će rado ponoviti ovakav susret.

Uslijedila je simultanka Ognjen Stojanović protiv članova 
školskog šahovskog kluba Vilima Kvaternika, Fabia 
Turine i Matije Palfija.

Na kraju odigranih partija ravnatelj škole Davor Juriša 
zahvalio se svima na ovom ugodnom druženju te 
promicanju šaha i uručio zahvalnicu našem bivšem 
učeniku Ognjenu Stojanoviću kao uspomenu na ovaj 
susret.                                                                                             

NAJMLAĐI
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Naši “Orepčići”
POSJET ASTRONOMSKOM 

CENTRU RIJEKA
Tekst: Dijana Šimunić Vrcan

Jednog lijepog zimskog, a sunčanog i toplog dana Pčelice 
su „odletjele„ u svemir. Posjet Astronomskim centru 
Rijeka sve je oduševio. Prošlu odgojno obrazovnu godinu 
započeli smo sa projektom Svemir i Sunčevim sustavom, 
ali posjet Astronomskom centru nismo uspjeli realizirati 
zbog korone. Ove godine smo ostvarili naše „putovanje“.

Na radionici Gibanje tijela naučili smo sve o kretanju 
Zemlje, Mjeseca i Sunca te napokon razjasnili kako to da 
Sunce svaki dan „pada iza Učke“.

Safari Sučevim sustavom odveo nas je na pravo putovanje 
svemirom. Planetarij se na kratko pretvorio u raketu 
kojom su obišli sve planete našeg sustava i imali priliku 
svaku vidjeti izbliza.  

A Pčelice jedva čekaju ponovno „poletjeti“ i proširiti svoja 
znanja.

Dječji ljetni karneval u Rijeci
Tekst: Karin Tijan

Dana 4. lipnja 2022. djeca iz dječjeg vrtića „Orepčići“, 
njih čak 75, prvi puta su sudjelovala na Dječjem ljetnom 
karnevalu. Zagrijavanje je krenulo na Placi i nastavilo 

se u autobusu kada su djeca na sav glas pjevala i veselila 
se dolasku na Korzo. Na karnevalu smo se pod brojem 
tri predstavili  u velikom broju kao “Nogometaši i 
navijačice”. Uz pjesmu “Ne fermaj se Kraljevice” 

preplavili smo Korzo navijačkim uzvicima, veselim i 
razigranim koracima. Djeca su iskoristila Korzo kao 
nogometni teren na kojem su sutkinje bile njihove 
odgajatelijce. Na kraju karnevalske povorke djeca su se 
počastila u EX Port drvu s krafnama i sokovima.

CJELODNEVNI IZLET U 
TEMATSKI PARK SANC. 
MICHAEL

Tekst: Dijana Šimunić Vrcan

Orepčici su posjetili i tematski park Sanc. Michael u 
Raponjima u Istri. Skupine koje su prisustvovale izletu 
su Pčelice, Lavovi, Zvjezdice, Tigrovi i Dupini. Po 
dolasku su nas dočekali vitezovi, kmetovi i dame koji 
su pridonesli čitavom ugođaju. U samom dvorcu djeca 
mogu šetati po njegovim zidinama, posjetiti glavne 
kule od kojih seže predivan pogled na okolicu. Tu su i 
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prostorije sa spravama za mučenje, ali i vještica koja će 
zastrašiti i one malo starije. U dvorištu dvorca je  drveni 
vrtuljak, katapult te praćka za vodene balone. Tu imaju i 
streličarstvo, labirint, kućice na drvu, jahanje na konju, 
vožnju s magarcem te mnoge razne domaće životinje. 
U odvojenoj utvrdi smještena je “kuća strave” gdje će 
vas dočekati vještica, ali i zmaj s posebnim vizualnim 
i zvučnim efektima. Park je dobio naziv po svetome 
Mihovilu budući da se imanje tako zvalo. Dvorac ima 
svoj grb na kojemu su dvije koze koje simboliziraju Istru, 

a dvorac kaštel. Tu su 
mač i vatra kao simbol 
Svetog Mihovila koji je 
zaštitnik ratnika. Da ne 
zaboravimo, tu je bio i 
“mini” dvorac (replika 
postojećeg dvorca) koji 
je pretvoren u mali 
dječji park gdje se skače, 
trči, spušta, provlači… I 
nama i djeci ovo je bilo 
nezaboravno iskustvo 
kojeg smo se rado sjećali 
u narednim danima. 

Naši “Orepčići”

ŠTO JE NOVO U CENTRU
Tekst:  Maja Grubišić i Silvija Šipek                                                       

Dolaskom proljeća i ljepših dana, sve više vremena 
provodimo na vanjskom prostoru. Na veliku radost djece 
skupina „Tigrovi“ i „Dupini“, u dvorište našeg vrtića stigla 
je nova sprava za igru. Kako bismo djeci ponudili što više 

sadržaja, započeli smo i sa izradom poligona za poticanje 
prirodnih oblika kretanja (hodanje, trčanje, skakanje i 
sl.). Prateći interese djece, u izradi je i kutak za jednu od 
omiljenih dječjih aktivnosti - igru vodom. Kako bismo 
djeci omogućili što kvalitetnije provedeno vrijeme u 
vrtiću, nastaviti ćemo osluškivati dječje želje i potrebe i 
sukladno tome nuditi nove i zanimljive aktivnosti.

NAJMLAĐI
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Svaki će roditelj izraziti želju i očekivanje da njegovo 
dijete izraste u, između ostalog, samostalnu i 
samopouzdanu osobu koja se ne plaši donositi dobre 
odluke za sebe i poduzimati hrabre korake u svom životu. 
Dobre vijesti su da prvenstveno roditelji imaju značajnu 
ulogu u jačanju samopozdanja djeteta i to od najranije 
dobi. Svojim postupcima prema djetetu, načinom igre i 
komunikacije s djetetom roditelj utječe na njegov razvoj  
i njegovanje određenih vrijednosti. Nažalost, užurbani 
ritam života i funkcioniranje na „auto-pilotu“ dovodi 
do toga da se nesvjesno propuštaju mnogi svakodnevni 
momenti u kojima dijete može puno naučiti i dobiti, 
i to jednostavnim načinom da – nešto učini samo. U 
nedostatku vremena i strpljenja, često se „olakša“ sebi i 
djetetu tako da ga se obuče, obuje, opere zube, pomogne 
pri osnovnoj higijeni, servira svaki obrok, hrani, animira 
u slobodno vrijeme do toga da se odgovara na pitanja 
koja druge osobe postavljaju djetetu, intervenira u svaki 
problem ili prepreku na koju dijete naiđe, ili pak previše 
sudjeluje i „pomaže“ u školskim i ostalim obvezama. 
Samostalnost nije samo vještina obavljanja poslova, već 
i način razmišljanja i samostalnog rješavanja različitih 
konflikata i problema.
Prvi trenutak kada dijete u sebi osjeti potrebu „MOGU 
I ŽELIM SAM/A“ je trenutak kada dijete krene puzati. 
Iako u toj dobi, od oko 8 mjeseci, dijete još puno toga 
ne može samo te ovisi o roditeljskoj pomoći, već tada se 
otvara široka paleta aktivnosti koje dijete može učiniti za 
sebe (uz manje ili više uplitanja roditelja). Prvenstveno 
se to odnosi na razvoj motorike koji se tada odvija vrlo 
intenzivno. Što se djetetu pruži više prilika za vježbanje 
navedenog, to će razvoj biti kvalitetniji. Na roditeljima 
je da djetetu osiguraju sigurne uvjete (a i vrijeme) za 
kretanje te puste dijete da puže/hoda i općenito kreće 
se što samostalnije (uz sveprisutan roditeljski nadzor i 
oprez).
Oko druge godine djetetovog života, događa se još jedan 
važan moment, a to je početak izgradnje djetetove 
ličnosti, vlastite slike o sebi i samopouzdanja. Ono kako 
roditelj vidi dijete i komunicira prema djetetu svoje 
povjerenje i doživljaj djeteta, to je ono što će postati 
djetetov „unutarnji glas“ i velikim dijelom vlastita slika o 
sebi. Za dijete je važno ne samo da promatra i sluša, već 
i da samo otkriva i istražuje – dodirne, rastavi, sastavi, 
pomiriši i isproba (pa tako i držati žlicu i samo jesti). 
Time zadovoljava svoju znatiželju te doživljajima potiče 
razmišljanje i zaključivanje, što je temelj intelektualnog 
razvoja, a ujedno su to i koraci prema samostalnosti.
S vremenom će dijete početi izražavati želju za 
samostalnošću na način da želi samostalno raditi 
stvari koje su odrasli radili do tada za njega, pomagati 
u kućanskim poslovima i biti samostalno u hranjenju 
i oblačenju. Podrška roditelja komunicira povjerenje 
prema djetetu. Tako će se dijete, kada uspije samo, 
osjećati vrijedno i uspješno, a uključivanjem u zajedničke 
aktivnosti i važnim dijelom obitelji. Nakon uloženog 
napora i nakon što je samo nešto napravilo, dijete će 
se osjećati kompetentnije i zadovoljnije. Bit će svjesno 
da je to samostalno obavilo, a ne da je to proizvod rada 
njegovih roditelja, odgojitelja ili drugih odraslih. To će 
mu, opet, uliti dodatno samopouzdanje i odvažnost da se 
upusti u nove hrabre i kreativne poduhvate.

Literatura: 

Jasper Juul: Vaše kompetentno dijete, Oceanmore, 2017.

Minja Jeić i Renata Milanković Belas: Samostalno i 
odgovorno dijete, Rastimo zajedno MINI, 2021.

Samostalno dijete = samopouzdano dijete!
Tekst: Helena Žagar

Kako roditelj može poticati samostalnost?

Poduprite djetetove pokušaje – budite (minimalna) 
pomoć i (velika) podrška kada je frustrirano zbog 
nečega što mu ne ide

Naučite dijete problem podijeliti na manje korake

Učite ga rješavati probleme – potaknite dijete na 
razmišljanje o rješenju nekog problema, umjesto da 
mu Vi kažete

Budite samostalan i samopouzdan roditelj – 
objasnite djetetu kako se nosite s izazovima i 
problemima 

Dozvolite mu da samo pokušava (koliko god je puta 
potrebno) 

Ponekad mu zadajte lagane zadatke i aktivnosti 
za koje ste sigurni da će savladati – kako bi jačalo 
osjećaj uspjeha odnosno samopouzdanja 

Potičite i pohvalite djetetove pokušaje da samo 
nešto napravi – bez obzira na ishod

Pohvalite djetetove uspjehe, pronađite u čemu je 
dobro te pokažite zanimanje i pažnju

Pitajte dijete za mišljenje kada je u pitanju nešto što 
se na njega odnosi.

Česti postupci kojima rušimo djetetovu pozitivnu 
sliku o sebi i samopouzdanje:

zanovijetanje – „Kad ćeš već više obući majicu? Već 
sam ti pet puta rekla!“

propovijedanje – „Znaš da danas žurim, a ti si spora! 
Sram te bilo!”

optuživanje – ”Kako me možeš zezati, a ja za tebe 
napravim sve!”

prijetnja – „Ako smjesta ne prestaneš, poslat ću te u 
dom!”

uspoređivanje – „Što se ne ugledaš na brata, vidi 
kako je on brz!”

briga – „Ako ne obučeš kapu, razboljet ćeš se!”

urlanje – „Tišina!”

kritiziranje – „Uvijek obuješ te cipele naopako. 
Smotan si.”

kažnjavanje – „Zato što si sada spor, danas popodne 
nećemo ići na igralište!”

batine – „Batina je iz raja izašla!” (Fizičko 
kažnjavanje djeteta je kazneno djelo!)
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Bakljada u Bakarcu
Tekst i fotografije: Klaudio Vrančić

Bakaračka je riva, nakon dvije godine prisilne stanke, 
ponovno “gorjela” u posljednjim satima travnja. 
Atraktivni prvosvibanjski krijesovi na oduševljenje 
okupljenih mještana i gostiju obasjali su mjesto. 
Dvjestotinjak improviziranih “baklji” obasjalo je 
bakaračku rivu. Gorjelo je od Meline do Sridnje na ponos 
Bakarčana i oduševljenje brojnih posjetitelja, pogotovo 
onih najmlađih. 

Tradicija je to stara koliko i mjesto. Naime, bakarački su 
ribari, uoči Međunarodnog praznika rada, kroz povijest 
palili stare, dotrajale mreže, pomiješane s piljevinom i 
naftom i tako simbolično najavljivali nadolazeću sezonu 
tunolova. 

No, zajedno s tunolovom u zaborav su nažalost polako 
odlazili i bakarački prvosvibanjski krijesovi. To se nije 
svidjelo mladim Bakarčanima, koji su staru užancu 
oživjeli 2013. godine, na radost starijih mještana.  Silom 
prilika posljednje je dvije godine Bakarac prvi dan svibnja 
ponovno dočekivao u mraku, ali večeras je to malo 
primorsko mjesto, baš kao nekada, zasjalo “nekadašnjim 
sjajem ribara i težaka, bakaračkih nonića”.

Smotra folklora u
novoobnovljenom
Dvorcu Frankopan

Tekst: Klaudio Vrančić

Tradicionalna “Smotra folklora” u novoobnovljenom 
je Dvorcu Frankopan, u organizaciji KUD- a Lanterna, 
krajem mjeseca svibnja okupila pet kulturno umjetničkih 
društava i oko 150 sudionika.

Nakon dvije su se “tihe” godine pjesma i ples vratile 
u grad svetog Nikole. Kraljevička “Smotra folklora” u 
novoobnovljenom atriju Dvorcu Frankopan okupila 150 
sudionika, raspoređenih u pet kulturno umjetničkih 
društava.  Uz domaćine, KUD Lanternu, publici su se 
predstavili KUD “Zora” iz Opatije, KUD “Klek” iz Ogulina, 
KUD Bribir i MKD Ilinden iz Rijeke.  Na samom početku 
okupljene je pozdravio kraljevički gradonačelnik 
Dalibor Čandrlić, poručivši kako se Grad trudi obnavljati 
povijesnu baštinu, prvenstveno zbog ljudi, kako bi se u 
njih vratio život te najavivši nova ulaganja u Frankopan.  
Svoj su doprinos kraljevičkoj smotri večeras dali i 
atraktivni Krčki knezovi na čelu s knezom Mikulom i 
Bakarska gospoda.
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Na datum 28. travnja, kada je u 
Kraljevici daleke 1729. godine 
austrijski car Karlo VI. započeo 
gradnju prvog brodogradilišta i 
ratne luke u carstvu, ove je godine 
u Kraljevici otvorena izložba Tri 
stoljeća brodogradnje u Kraljevici. 

Smještena je u reprezentativnom 
dvorcu Nova Kraljevica – Frankopan, 
još jednom povijesno važnom 
prostoru u Kraljevici, iz doba kneza 
Petra Zrinskog, prostoru koji je upravo 
u procesu zamašne obnove i pravi je 
ukras mjesta i Hrvatskog primorja. 
Nekoliko rustikalnih prostorija 
na katu, koje Grad Kraljevica u 
budućnosti želi namjeniti maritimnoj 
zbirci, posebice brodogradnji, već 
sada su pokazale potencijal za smještaj 
takvog sadržaja.

Organizatori izložbe su Pomorski i povijesni muzej 
Hrvatskog primorja Rijeka, tj. Građansko muzejsko vijeće 
pri njemu i Udruga u kulturi Stol Kraljevica, kao jedna 
od pet članica Vijeća. U ovogodišnjoj manifestaciji „Ljudi 

od mora“  objedinjeni su različiti aspekti i aktivnosti 
života uz more na način kako ih prakticiraju  udruge-
članice Vijeća. Izložbom u Kraljevici želio se pobuditi 
interes za brodogradnju, stoljećima vitalnu djelatnost u 
Kvarnerskom zaljevu. Kroz primjer obrade kraljevičkog 
škvera, srednje velikog brodogradilišta, učinjen su važan 
korak prema nacrtu budućeg stalnog postava u Kraljevici, 
do kojeg bi trebalo doći nakon potpunog opremanja 
izložbenog prostora.

Brodogradilište u Kraljevici smjestilo se u zaštićenoj luci 
u dnu zaljeva i zadržalo se na istom mjestu i položajima 

sva tri stoljeća. To je najstarije brodogradilište na istočnoj 
obali Jadrana i kažu najstarija hrvatska tvrtka koja je 
od utemeljenja zadržala svoju djelatnost. Kroz povijest 
više puta je prednjačilo u uvođenju novih tehnologija, 
pa je tako ovdje sagrađen prvi austrijski ratni jedrenjak, 
fregata „Aurora“ 1764. i prvi drveni ratni parobrod „Maria 
Anna“  1835/36, koji je ujedno i prvi parobrod izgrađen 
na Jadranu. Prvi čelični brod za potrebe ratne mornarice, 
tender također je ovdje izgrađen 1902.. Prvi kompletno 
zavareni brod na istočnoj obali Jadrana, mali tanker 
„Caprag“ izgrađen je također ovdje 1955. Sedamdesetih 
godina 20 st. ovdje su građeni i prvi kruzeri na Jadranu 
te je na njima kod nas prvi puta primjenjena tehnika 
spajanja čeličnog trupa s aluminijskim nadsvođem. 
Početkom milenija došlo je i svjetsko priznanje za 
svojevrsni brod u brodu, „Asphalt Seminole“za prijevoz 
asfalta. 

Postojeća izložba ne povodi se toliko za kronologijom 
koliko za obilježjima koja je nametnula dugovječnost 
brodogradnje. 

Prvo obilježje je tradicija. Zahvaljujući položaju i 
povijesnim prilikama, uza sve uspone i padove, ovdje se 
proizvode brodovi u kontinuitetu, od 18. st. do današnjih 
dana. Tradicija brodogradnje obilježila je ljude ovog 
malog primorskog gradića. U svakoj obitelji netko je 
radio u škveru, ponekad istovremeno i po tri generacije. 
Znanja i vještine za izradu tako složenog proizvoda kao 
što je brod, prenosila su se generacijama, a usavršavala 
naukovanjima i školovanjima.  

Drugo obilježje je raznolikost proizvodnje. Kroz tri 
stoljeća stalnih promjena: šest država, raznih gospodara 
i društvenih sistema, potrebitih zanimanja, trehnologija 

O IZLOŽBI TRI STOLJEĆA BRODOGRADNJE U 
KRALJEVICI

Tekst: Radmila Toić
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i alata za proizvodnju brodova - sve se mijenjalo. 
Mada je od početka brodogradilište bilo namjenjeno 
proizvodnji ratnih brodova i to je potrajalo sve do 
početka novog milenija, ovdje su se istovremeno gradili i 
popravljali valjda svi tipovi plovila do 130 m dužine, osim 
podmornica. 

Treće obilježje kraljevičkog škvera veliki je utjecaj na 
zajednicu. Od činjenice da je ono u dobroj mjeri hranilo 
i osiguravalo pristojan standard življenja brojnih obitelji 
ne samo Kraljevice već i Hrvatskog primorja istočno od 
Rijeke, do činjenice da je uvelike utjecalo na demografsku 
i prostornu sliku samog mjesta u 20. stoljeću. Ne treba 
zaboraviti da je na svoj način pomagalo svim društvima i 
događanjima u mjestu i okolici.

Ova izložba naznačila je mnoge velike priče koje 
krije brodogradilište: o carskim i državnim ratnim 
mornaricama, o velikim brodograditeljima u drvu braći 
Pritchard i Vatroslavu Arćaninu, o štrajku radnika i vezi 
s Josipom Brozom, o posljeratnom zamahu industrijske 
proizvodnje svih tipova brodova, o privatizacijskim 
tegobama i stečaju, o novim nadama itd. Obimna 

građa podijeljena je u deset tematskih cjelina: Kako je 
sve počelo, Majstori svog zanata – Bez maci i kunji ni 
broda, Tehnologije u korak s vremenom, Raznolikost 
proizvodnje, Najveći dosezi škvera, Skriveno od očiju 
javnosti – Specijalna proizvodnja, Izazovi društvenih 
previranja, Odjeci škvera u zajednici, Rađanje broda i 
Nova nada brodogradnje – Dalmont d.o.o. 

Za izložbu iskorišten je dio postava Izložbe maketa 
brodova i brodograđevnih alata brodogradilišta 
u Kraljevici, koja se nalazi unutar današnjeg 
brodogradilišta Dalmont d.o.o., što otežava njezinu 
dostupnost javnosti. Ta je izložba nastala 2009. godine 
prilikom velike obljetnice 280. godina postojanja škvera, 
a njezin je fundus 2015. godine proglašen kulturnim 
dobrom Republike Hrvatske i predan u skrbništvo 
Pomorskom i povijesnom muzeju Hrvatskog primorja 
Rijeka. Petnaestak maketa brodova koje najbolje 
dočaravaju raznoliku proizvodnju kraljevičkog škvera, 
nešto kovanog brodograđevnog alata, povijesne 
fotografije i umjetničke slike, dio su prenesenih izložaka 
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iz škvera u dvorac.

Istovremeno izložba je obogaćena s deset informativnih 
panoa s tekstovima i fotografijama koje ih bogato 
potkrepljuju. Panoi su nastali kao rezultat jednogodišnjeg 
istraživanja na terenu, u sklopu rada Građanskog 
muzejskog vijeća, a kojeg su proveli članovi Udruge u 
kulturi Stol na čelu s Radmilom Toić i kustosi Muzeja, 
Vana Gović i Petra Maštrović Kušić. Zahvaljujući 
kazivačima, redom bivšim i sadašnjim radnicima škvera, 
izložba je obogaćena njihovim saznanjima i daje jednu 
posebnu emotivnu dimenziju, bliskosti čovjeka i rada. 
Osobito dobro izražen je duh škvera i škverana kroz 
video zapise i fotografije, bilo autora profesionalaca 
bilo domaćih fotografa amatera, poput Juraja i Alana 
Crnkovića. U sakupljanju i sortiranju građe pomogli 
su suradnici, bivši škverani: Danijel Jakovčić, Gordana 
Černi, Žarko Juranić, Ivan Pavešić, Želimir Mandekić, 
Branko Anić te Rajko Miloš i Izabela Linčić Mužić iz 
Dalmonta. Bez stručne i tehničke pomoći kustosa Muzeja 
teško bi se realizirala ova izložba. Treba pohvaliti i brojne 
članove Stola koji su bili od pomoći prilikom njezinog 
postavljanja.

Brojna saznanja o našem brodogradilištu nalaze se u 
litreraturi, od koje se za izložbu najviše koristila bogata 
monografija škvera „Brodogradilište Kraljevica 1729 – 
2009“ tiskana prilikom 280. obljetnice postojanja, samo 
nekoliko godina prije njegove likvidacije 2012. godine. 
Na sreću, prostor škvera dat je 2014. u koncesiju te 
bodograđevnu djelatnost u Kraljevici danas nastavlja 
tvrtka Dalmont d.o.o. koja se, u skladu s vremenom, 
usmjerava na novogradnje i projekte s obnovljivim 
izvorima energije.

Koliki interes je izazvala ova izložba najbolje pokazuje 
skoro dvjestotinjak prisutnih na njezinom otvaranjuju, 
od brodograditelja do štovaoca svih generacija. Izložbu je 
svečano otvorila Sonja Šišić, pročelnica Upravnog odjela 
za kulturu, sport i tehničku kulturu Primorsko goranske 
županije. Gradonačelnik Grada Kraljevice, Dalibor 
Čandrlić, istaknuo je kako malo koji grad u Europi može 
napraviti izložbu o tri stoljeća brodogradnje. Oboje su 
obećali podršku za buduća ulaganja u prostore dvorca 
koji će biti namjenjeni ovakvim kulturnim sadržajima. 
Izložbu su predstavile Nikolina Radić Štivić, ravnateljica 
Pomorskog i povijesnog muzeja Hrvatskog primorja 
Rijeka i Radmila Toić, predsjednica Udruge u kulturi 
Stol. O  perspektivama novih gradnji kraljevičkog škvera 
govorio je Robert Miletić iz tvrtke Dalmont d.o.o. 

Nekoliko riječi o maketama brodova rekao je maketar 
i istraživač drvene brodogradnje Luciano Keber. U 
svečanom programu učestvovali su učenici 4b razreda 
Osnovne škole Kraljevica s recitalom „Kraljevički škver“ 
predvođeni učiteljicom Bojanom Kružić te Ženska klapa 
„Porto Re“ predvođena voditeljicom Andrinom Frleta.
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Trofejni kraljevički plesni klub rođendan je proslavio 
uz dvodijelnu produkciju i sjajne nastupe više od 350 
plesačica i plesača

Petnaest je godina prošlo od prvog plesa kraljevičkih 
“plesnih kraljica”. Od tada do danas Plesni klub Dance 
Queen sakupio je više od 350 mladih plesačica i plesača, 
koji su vrlo brzo trofejima napunili kraljevičke vitrine.

“Osvojeno je uistinu puno nagrada, ali meni su nekako 
najdraže nagrade Grada Kraljevice i Primorsko- goranske 
županije, koje nisu sportske nagrade, već nagrade za rad 
s djecom i mladima. Sportski rezultati su nam u uzlaznoj 
putanji već deset godina. Imamo državne prvake, finaliste 

europskih i svjetskih natjecanja… Primjer je i naša Mia 
Velepič, koja je primljena na prestižnu akademiju u 
Nizozemskoj. U konkurenciji 500 vrhunskih plesača 
odabrana je među 20. Svih ovih godina uloženo je puno 
truda, ali isplati se jer djeca su vrhunska”, poručila je 

Kraljevica domaćin
“Impro battle 2022.”
Kraljevica je u mjesecu veljači bila domaćin “Impro 
battle 2022.” natjecanja, koje je, u organizaciji Plesnog 
kluba dance Queen, okupilo više od 100 plesača iz 
Primorsko- goranske županije. 

Svaki plesač mogao je prezentirati svoju plesnu 
vještinu uz mini natjecanje u ‘battleovima’, gdje su svi 
plesači nagrađeni medaljom. U mlađoj kategoriji 10 
plesača kući je otišlo s nagradama koje su osigurali 
Dance Queen i Dino park u Istri. Osim malenih 
sponzorske nagrade dobili su i plesači 2009. godište i 
stariji.

Stručni žiri Ana Vesel Križaj iz Velike Gorice i 
Gabriela Pilić iz Zagreba uz trenere i voditelje kluba 
imali su težak zadatak popratiti svakog plesača i 
odabrati one koji su zaslužili specijalne nagrade. 
Osim samog natjecanja, događaj je bio i pravi izvor 
novih znanja pa su tako Ana i Gabriela plesače 
počastile s čak 6 radionica suvremenog plesa i latino - 
američkog plesa.

“Plesači su oduševljeni novim plesnim znanjima, a 
voditelji sretni i ponosni što plesačima mogu ponuditi 
ovakve projekte gdje se druže i rastu kao plesači, 
ali i mladi ljudi”, zaključuje Španja uz čestitke svim 
plesačima i voditeljima, ali i svim roditeljima na 
podršci koju daju djeci.

Više od 350 plesača proslavilo 15. rođendan Dance Queena
Tekst i fotografije: Klaudio Vrančić

Marija Španja iz Plesnog kluba Dance Queen. 

A sve što znaju i mogu članovi Dance Queena 
okupljenima su pokazali  u prepunom Domu kulture i 
sporta, na slavljeničkoj produkciji, koja je zbog velikog 
broja sudionika podijeljena na dva dijela. 

Uz uvijek impresivne koreografije pažnju publike ovog 
su puta privukli i atraktivni brejkeri i brejkerice, a 
Kraljevičanima su u pomoć priskočili članovi Flash 
Dance Unita iz Rijeke i Megablasta iz Velike Gorice.
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Uoči blagdana svetog Nikole, nebeskog zaštitnika 
Kraljevice i Kraljevičana, Svečanom sjednicom Gradskog 
vijeća obilježen je Dan Grada. Brojne uzvanike u Hotelu 

Kraljevica na samom je početku pozdravila predsjednica 
Gradskog vijeća Paula Vučković.  Na proteklih 12 mjeseci 
domaćini su se osvrnuli prigodnim filmom, u kojem su 
predstavljeni brojni projekti. Među najznačajnijima je 
svakako uređenje simbola Kraljevice - Dvorca Frankopan. 
U okoliš, atrij, pročelje, sanitarije i centar za posjetitelje, 
kroz projekt Putovima Frankopana, uloženo je europskih 
22 milijuna kuna. U Frankopanu bi, kako je najavljeno, u 
budućnosti svoj dom trebali dobiti “Muzej brodogradnje 
i ribarstva” i “Hrvatska kuća vina”. Među kapitalnim 
projektima ističe se i izgradnja 7 milijuna kuna vrijedne 
POS- ove poslovno stambene zgrade u Šmriki, koja se 
privodi kraju. Spomenuti svakako treba rekonstrukciju 
ceste i izgradnju parkirališta Fortica- Carovo, proširenje 
kraljevičkog groblja, uređenje kupališta Oštro, obnovu 
rive u Bakarcu…

Od velikih projekata koji su ispred Kraljevice izdvojiti 
svakako treba obnovu atrija Kaštela Zrinski, popularne 

Ljetne pozornice, koja 
kreće početkom godine. 
Pripremljen je glavni 
projekt rekonstrukcije 
Doma kulture i sporta. 
Spremna je i projektna 
dokumentacija nove lučice 
Črišnjeva. Zaboraviti ne 
treba niti na edukativnu 
ribarsku šetnicu Neriz, 
gdje je počelo postavljanje 
javne rasvjete. “Kroz 
proteklih pet godina mi 
smo u infrastrukturu 
Grada Kraljevice uložili 
82 milijuna kuna. Kada 
uzmete u obzir da je 
proračun koji smo dobili 
2016. iznosio 16 milijuna 

kuna tada je ulaganje od 82 milijuna kuna ravno čudu”, 
naglasio je kraljevički gradonačelnik Dalibor Čandrlić, 
najavivši nova velika ulaganja vrijedna 60 milijuna kuna. 

Ispred susjednih Gradova i Općina Kraljevičanima je 
čestitao kostrenski načelnik Dražen Vranić, a ispred 
Primorsko- goranske županije Marko Boras Mandić, 
predsjednik Županijske skupštine. Za sve učinjeno 

Kraljevičane je pohvalio izaslanik predsjednika Hrvatskog 
sabora Gordana Jandrokovića te saborski zastupnik i 
bakarski gradonačelnik Tomislav Klarić. 

Laureati Antonio Franko i Košarkaški klub Kraljevica

U najsvečanijem trenutku večeri dodijeljene su nagrade 
Grada Kraljevice. Za postignute vrhunske sportske 
rezultate u 2021. godini i osvojeno peto mjesto u triatlonu 
na Paraolimpijskim igrama u Tokiju godišnju nagradu 
dobio je Antonio Franko. A za 50 godina neprekidnog 
djelovanja, doprinosa u sportu i odgoju mladih nagrada 
Grada uručena je Košarkaškom klubu Kraljevica.

Svečanom sjednicom Gradskog vijeća obilježen je 
Dan Grada Kraljevice i blagdan svetog Nikole

Tekst i fotografije: Klaudio Vrančić
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Planinarsko društvo TUHOBIĆ registrirano je u Rijeci, ali 
u šali znamo govoriti da ima vrlo brojni ogranak članova 
s područja grada Kraljevice. 

Ove godine u plan izleta stavili smo vrlo atraktivan 
izlet na otočić Sv.Marko. Vodič izleta i idejni vođa bio je 
Ivan Mohač, među planinarima zvan “Moha”. Ne znam 
pripada li teritorijalno otočić Sv.Marko gradu Kraljevici, 
ali Kraljevčani ga vole prisvojiti kao svoj. Mnogi dolaze na 
kupanje, neki su ga i opjevali, a neki i oslikali…
Mi planinari odlučili smo mu se posvetiti u svom stilu, 

pa smo se popeli na njegov vrh visine 102 m/nm. U 
planinarskom smislu to i nije neka visina, ali otok 
Sv.Marko toliko je magičan da svih 102 m njegove visine 
naprosto vuče na uživanje i potpuni detox uma i tijela. 
(što se visine tiče, naš legendarni planinar Stipe Božić 
naglašava kako je i 20 m neka visina… )
Interes za izlet bio je iznimno velik,  tražilo se mjesto 
više, a na žalost bili smo ograničeni brojem mjesta u 
barkama dostupnima za prijevoz. Tako smo napravili 
dvije ture i dva puta posjetili ovaj divan otočić. ( treća tura 
je u pripremi…).
Sam izlet započeo je već na Škarpini gdje je bio predviđen 
ukrcaj. Barkajoli su spremno čekali nas planinare željne 
avanture. S ovog mjesta zahvaljujemo svima (Edo Puch, 
Ivan Mohač, Miljenko Mendrila, Neven Peranić, Tonči 
Mihalić i Brane Sutlović). Nakon prebrojavama slijedi 
ukrcaj i ugodna vožnja. Moram naglasiti kako je bila 
iznimno važna vremenska prognoza. No prevrtljiva 
veljača i ožujak koji joj slijedi, počastili su nas sa dva 
predivna jutra i gotovo idealnim vremenom. Hvala im na 
tome!
Sunce i bonaca samo za nas!
Za iskrcavanje na Sv.Marko poslužili smo se malim 
mulićem, nasuprot Uvale Scott. Dok sam razmišljala o 
organizaciji izleta ta točka mi se činila problematičnom 
jer je mulić jako mali, a nas je bilo jako puno. No to smo 

izveli maestralno, barkajoli su nas iskrcavali, barku po 
barku i sve je prošlo bez poteškoća.
Uspon na otok nije težak, ima nekih cca 1 km do vrha, 
no zahtjevan je zbog oštrog kamenja. Nema markirane 
staze, tako da svatko bira sam put kojim će ići. Vrlo važno 
je imati čvrste cipele kako se ne bi ozlijedili hodajući po 
takvom oštrom tlu.
Moha nam je održao povijesno/geografsko predavanje o 
otočiću. Neki su ga pozorno slušali, dok su drugi uživali u 
suncu i ljepoti vidika koji se pružaju sa otočića. 
Na samom vrhu pogled ostavlja bez daha i naprosto svih 
vuče na chilanje na suncu uz tekst poznate pjesme “…
pišem ti divojko ovu kartolinu, s jedne vele grote otočića 
Marka….“.
Vrlo smo ponosni da na području našeg Grada postoji 
tako lijepa lokacija  koja je svima iznimno interesantna, 
pa se traži “karta više” za sudjelovanje.
Ovim izletom ne stajemo nego idemo dalje u otkrivanju 
ljepota Grada.

Sljedeći pohod je u sklopu projekta Frankopanskih 
puteva, pa ćemo u plan izleta  uvrstiti  naše Frankopanske 
dvorce, šetnicu od Carova do Bakarca, zatim putem pored 
Sv.Trojice do Križišća. Onda nas vodi Mrtvačev put do 
Mižolova pa preko Šmrike natrag u Kraljevicu, do rive. 
Zvuči zanimljivo, a za informaciju ima punih 13 km staze. 
No o tome drugi puta…..

Atraktivan izlet na otočić sv. Marko
Tekst: Sandra Mendrila

O bioraznolikosti otoka Sv. Marko
Iako oskudne vegetacije, otok je botanički vrijedan. Gornji otočni 
greben s padinama je uglavnom gol i kamenit s oskudnom travom, 
a više poluzimzelenog grmlja ima uz nisku sjeverozapadnu obalu. 
Dio otoka obrastao je bodljikavom šikarom drače ( Rhamno-
Paliuretum ), a česta je i drača ( Paliurus spina – christi ). Ostali 
dijelovi otoka su pokriveno oskudnom pašnjačkom vegetacijom. 
Veće površine Sv. Marka obrasle su zajednicom kovilja i ljekovite 
kadulje ( Stipo-Salvietum officinalis ), a djelomično su zarasle i 
šikarom šmrike ( Juniperus oxycedrus ). Otok je i locus classicus ( 
klasično nalazište ) endemičnih vrsta ilirske perunike ( Iris illyrica 
) kao i smithijine vesike ( odn. Markova visika, Cerinthe smithiae 
). Endemi koji rastu još na otoku su : riječki kostriš ( Senecio 
fluminensis ) i riječki kravljak ( Carlina fiumensis ).

 Otok Sv. Marko poznat je i po brojnosti zmija otrovnica – 
poskoka ( Vipera ammodytes ). Stjenoviti vrh Sv. Marka redovito je 
odmorište bjeloglavim supovima koji pretražuju teren u potrazi za 
uginulim ovcama koje se tu napasaju što je od presudne važnosti 
za očuvanje stanovitih vrijednih sastavnica bioraznolikosti .

(preuzeto iz teksta O endemičnom bilju u PGŽ, autor Marko 
Randić )
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Mesopustari Kraljevice
Tekst: Romeo Špegar

Ko i sako leto, počeli smo z „Veselun bućicun“, ka je 
ovo leto bila prigodna aš smo z burun svi virusi z Place 
potirali i dičicu lipo zabavili. 

Maškare su nan durale fanj, celih osan šeteman i 
moremo se podičit da smo ih kvalitetno udelali.  Saku 
subotu smo po Kraljevici kampanali, a i po susedstvu 
obahajali. Kotlići va Šmriki kuhali, po Sveten Jakovu 
kampanali, Bakarac unatoč buri pasali, a va Selcu nas 
ni veli dažji nisu fermali. Va semu tomu smo se malo 
i pogubili pa zadnju nedilju na Korzu finili. Skupa z 
Grižancimi i Kostrenjanimi smo svoj karneval udelali. 
Ma ćemo sejedno i sad po leti poć, tr nas neće vrag zet. 
Utorak smo va vrtiću, na Oštru i va Gradu bili, svi su nan 
se veselili. Večer smo z Šmričanimi njihovoga mesopusta 
važgali i tako našu malu tradiciju održali.  

A Čistu sredu je i kod nas semu došal kraj, važgali smo 
Adama i pojili bakalaj.

Svečano otvorenje Nove planinarske 
obilaznice PD Tuhobić – Planinarskim 
putovima Frankopana (PPF) 2022. 

Tekst: Sandra Mendrila

Subota, 30.travnja bio je posebno svečan dan za 
planinarsko društvo PD TUHOBIĆ.  Nova planinarska 
obilaznica PD Tuhobić – Planinarskim putovima 
Frankopana (PPF) 2022.  puštena je u “promet”.

Svečano  otvorenje  
održalo se na 
otoku Krku, pod 
pokroviteljstvom 
Županije, na  lokaciji 
kaštela Gradec odakle 
su i potekli Krčki 
knezovi Frankapani, 
kasnije Frankopani, 
obilježivši više od pet 
i pol stoljeća hrvatske 
povijesti. Vrednujući 
baštinu koju su nam 
Frankopani ostavili u 
nasljeđe, PD Tuhobić  
se aktivno uključilo 
u županijski projekt 
kulturno-turističke rute 
„Putovima Frankopana“ 
i iz svojeg područja 
djelovanja pridodao 
sportsku komponentu. 

Planinarskim putevima Frankopana je nov i vrlo 
atraktivan  razlog za povezani obilazak sedamnaest 
kaštela, utvrđenih gradova i dvoraca, te tri sakralna 
kompleksa od sada i u kombinaciji sa 21 planinskim 
vrhom širom plavo-zelene Primorsko-goranske županije.
Vrhovi su odabirani na način da prema zemljopisnom 
položaju, katastarskim granicama općina ili na 
drugi način gravitiraju prema “svom” matičnom 
frankopanskom kaštelu odnosno sakralnom objektu. 
Kraljevica je bila posebno atraktivna jer na području 
Grada postoje dva Frankopanska objekta. Dvorac Nova 
Kraljevica i stari kaštel Zrinski. Tim dvorcima pridodane 
su i planinarske rute. Tako je , dvorac  Nova Kraljevica 
(Frankopan) povezan  s najvišiim planinarskim vrhom na 
podučju grada Kraljevice “Dedomir” . 

Dvorac Zrinskih (stari Kaštel) povezan je s vrhom 
“Bitoraj”.  Postavljene su i dvije kontrolne točke sa 
žigovima s otisnutim grbovima na oba spomenuta 
objekta. 

 Vjerujemo da će upravo ove staze biti dodatni 
turistički adut gradu Kraljevici. PD Tuhobić će vrlo 
rado organizirati planinarske izlete s ciljem “osvajanja 
“planinarskih vrhova s kojim smo povezali dvorce.
U ime  PD Tuhobić, zahvaljujemo  na prepoznavanju ovih 
vrijednosti te svima koji su na bilo koji način pomogli da 
u vrlo kratkom roku dovedemo PPF do faze realizacije.
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Gradonačelnik ugostio Andrijanu 
Cvitković, hrvatsku košarkašku 
reprezentativku

Tekst: Klaudio Vrančić

Kažu da su sportaši najbolji ambasadori svog kraja, a 
“mala” se Kraljevica uistinu može ponositi svojim velikim 
ambasadorima. Među njima je svakako i Andrijana 
Cvitković, hrvatska košarkaška reprezentativka, koja 
se nakon zahtjevne klupske sezone i reprezentativnih 
priprema vratila u svoj grad. Čeka je radni odmor. 

Nakon zahtjevne klupske sezone i reprezentativnih 
priprema, vratila se u svoju Kraljevicu.
“Naše more mi je najbolji odmor. Imam sreće da sam 
možda i jedina ženska košarkašica u Hrvatskoj koja 
ima pristup dvorani i teretani, koje je jako teško dobiti 
na raspolaganje. Meni se u Kraljevici izlazi u susret, od 
kluba do Grada. Imam ovdje uvjete koje ima rijetko tko u 
Hrvatskoj”, istaknula je Cvitković.
Sjajna kraljevička košarkašica prve je lopte kroz obruč 
dakako bacila u svom gradu. Potom je preselila u 
tadašnju “Riječanku”. Školovanje i svoj košarkaški put 
nastavila je u SAD- u. Nakon fakulteta je, u Mađarskoj, 
odigrala prvu europsku sezonu. Igrala je i u Italiji 
te Njemačkoj, a danas nastupa u najjačem razredu 
španjolske košarke. 
Proteklih je gotovo mjesec dana provela na pripremama 
s reprezentacijom, koja je nastupala na turnirima u 
Sloveniji i Grčkoj. O kakvoj se igračici radi dovoljno 
govori podatak da je dobila i kapetansku traku. 
“Imala sam tu čast biti kapetanica. Predivan je osjećaj 
kad ti izbornik ukaže takvo povjerenje. Nadam se da sam 
to odradila u najboljem svijetlu. “Meni je bilo jako lijepo 
iskustvo”, rekla je Cvitković. 
To što Kraljevica kao jedan mali grad, ima kapetanicu 
hrvatske košarkaške reprezentacije nije mala stvar. 
Zaista imamo razloga za ponos”, poručio je kraljevički 
gradonačelnik Dalibor Čandrlić. Čandrlić, koji je i sam 
bivši košarkaš, prisjetio se svojih košarkaških dana, 
u kojima mu je tehniko bio Andrijanin nono- pokojni 
Andrija Černi, također bivši košarkaš.
“Bio nam je tehniko davne 84 godine, kada smo bili 
kadetski doprvaci Hrvatske. U Zagrebu smo dobili Cibonu 
i Zadra s Komazecom. U finalu smo igrali protiv tadašnje 
Jugoplastike i Tonija Kukoča”, prisjetio se Čandrlić.
Andrijana se nakon ljetne stanke vraća ligaškim 
obavezama u Španjolskoj, a u studenom će ponovno 
obući reprezentativni dres jer je čeka nastup protiv 
Bugarske u kvalifikacijama za Europsko prvenstvo.

Primanje gradonačelnika: Ema je 
primjer mladima Kraljevice

Tekst: Paula Vučković 

Gradonačelnik 
Kraljevice 
Dalibor 
Čandrlić 
upriličio je 
primanje 
šahistici iz 
Kraljevice 
Emi Hajdinić 
koja je osvojila 
šesto i sedmo 
mjesto na 
kadetskom 

svjetskom prvenstvu u ubrzanom i brzopoteznom šahu 
u Grčkoj. Prvi čovjek Kraljevice čestitao je na uspjesima 
Emi, njenom ocu Vedranu i treneru Sinišu Kvaterniku. U 
ulozi domaćina našao se i predsjednik Sportske zajednice 
Grada Kraljevice Igor Konjević.
Kraljevica će uvijek biti uz sportaše koji svojim 
zalaganjem i uspjesima šalju ispravnu poruku mladima, 
poručio je gradonačelnik Čandrlić zahvaljujući Emi i 
paratriatloncu Antoniu Franku što nose ime Kraljevice u 
svijet. Grad poznat po brodogradilištu i dvorcu prepoznat 
je i po sportu. Nevjerojatan je podatak da mali grad ima 
500 aktivnih sportaša. Ema i Antonio su sportska krema 
Kraljevice.
Nije bilo jednostavno naći vrijeme za primanje. Članica 
Šahovskog kluba Kraljevica, četverostruka prvakinja 
Hrvatske, koja se bavi šahom od sedme godine, ima 
zgusnut raspored. Za vikend predstavlja Primorsko-
goransku županiju na igrama mladih u Trstu, ovaj mjesec 
ide na kadetsko prvenstvo Hrvatske u Trogiru, u srpnju 
na europsko prvenstvo u Solunu.

Ema Hajdinić rođena je 2009. godine u Rijeci. 
Šahom se bavi 6 godina. 
U svojoj kolekciji ima 80 medalja, od kojih:

• 60 zlatnih
• 15 srebrnih
• 10 brončanin
• 28 pehara
• 20 za 1.mjesto
• 5 za 2.mjesto
• 3 za 3. mjesto

Višestruka je županijska prvakinja u kadetskoj i 
juniorskoj konkurenciji.
Ima četiri naslova prvakinje Hrvatske i tri naslova 
viceprvakinje.
Osvojila je 6. mjesto u na Svjetskom prvenstvu u rapidu, 
dok je u brzopoteznom šahu osvojila 7. mjesto na svijetu.
Tri puta je igrala s prvakom svijeta Garyem Kasparovim 
te sa svjetskim izazivačem Nighael Shortom.
U novijoj 30- godišnjoj povijesti šahovskog saveza 
Hrvatske osvojila je titulu majstorske kandidatkinje kao 
NAJMLAĐA  igračica.
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Antonio Franko, najbolji hrvatski paratriatlonac, ostvario 
je još jedan veliki uspjeh, 28-godišnji paraolimpijac iz 
Kraljevice osvojio je brončanu medalju na Europskom 
prvenstvu u paratriatlonu u poljskom Olsztynu čime je 
izjadnačio svoj najbolji rezultat sa europskih prvenstava, 
budući da je prije tri godine u Valenciji također osvojio 
broncu. Utrka u Olsztynu i nije bila paratriatlonska, zbog 
loših vremenskih uvjeta organizatori su dva sata prije 
početka odlučili napraviti duatlon pa su natjecatelji tako 
trčali 2,5 kilometara, vozili biciklu 20 kilometara i onda 
iznova trčali još pet kilometara.

- Bio sam nervozan jer se nije znalo hoće li biti triatlon 
ili duatlon, sretniji bih sigurno bio da je bio triatlon jer 
za to i treniram, ali dobro… Jako sam dobro odradio 
utrku, baš sam zadovoljan i formom i performansama, 
osjećao sam se baš moćno, rekao je Antonio Franko 
nakon utrke

Francuz Hanquinquant je dionicu prošao za 47:24 minute, 
njegov drugoplasirani sunarodnjak Pierre-Antoine Baele 
za 49:50 minuta, a Antonio Franko za 50:23 minute.

- Osjećaj je super, ovo mi je jedno od dva najvažnija 
natjecanja ove sezone, sada se moram još dobro 
pripremiti za nastup na Svjetskom prvenstvu u 
studenom u Abu Dhabiju. Na prvom testu sam uspio, 
baš sam zadovoljan, zaključio je Antonio Franko.

Nakon uspjeha na Europskom prvenstvu Antonia su 
čekala još dva izazova u utrkama Svjetskog kupa. Prva je 
na rasporedu bila utrka u francuskom Besanconu, gdje 
je zbog tehničkih problemima sa biciklom nije uspio 
ugroziti drugoplasiranog Baele-a ali je stigao do trećeg 
mjesta što je bio i cilj uoči utrke.

Na Svjetskom kupu u Francuskoj Franko je lovio važne 
bodove za svjetsku rang listu, budući ga je sljedeći vikend 
čekala utrka u Španjolskoj La Coruni gdje bi sa postoljem 
ponovo ušao  u svjetskih TOP 10, što je iznimno bitno 
zbog prava nastupa na Svjetskom prvenstvu u studenom 
ove godine.

Na posljednjem od tri natjecanja u ovom dijelu sezone, 

Antonio Franko brončani na Europskom prvenstvu u 
Olsztynu!

Tekst: Igor Konjević

utrci svjetskog kupa u La Coruni, sve se je posložilo te je 
Antonio utrku završio na prvom mjestu. Dominirao je 
čitavim tijekom utrke, njegova pobjeda u konačnici niti 
jednom nije bila upitna, ovoga puta nije imao nikakvih 
nenadanih poteškoća, što mu je dodatno olakšalo posao. 
Ovom pobjedom Antonio je zaradio novih 450 bodova 
i izbio na sedmo mjesto svjetske rang ljestvice u svojoj 
kategoriji, što mu jamči nastup na Svjetskom prvenstvu u 
studenom, što mu je bio glavni cilj ove sezone.

Antoniu Franku uručena nagrada Zajednice 
sportova Primorsko-goranske županije

Zajednica sportova Primorsko-goranske županije 
proglasila je najbolje sportaše i sportašice 
za 2021. godinu na svečanosti u opatijskom 
kulturnom centru Gervais. Marina Mavrinac-
Matulja, svjetska udičarska prvakinja iz lovranskog 
Zubaca i Enrico Marotti, jedriličar DSNM Volosko 
najbolji su sportaši u seniorskoj kategoriji, dok su 
laureati u ekipnoj konkurenciji kuglačice Mlake 
i nogometaši Rijeke. Antonio Franko (Triatlon 
klub Rival) i Laura Štefanac (AK Kvarner) 
ponijeli su titule najboljih u kategoriji sportaša s 
invaliditetom, odnosno gluhih. Najuspješniji trener 
u prošloj godini je Vjekoslav Matetić iz Boćarskog 
kluba Sveti Jakov, dok je najuspješniji sportski 
djelatnik alfa i omega riječke muške odbojke te 
odbojkaškog saveza Velimir Liverić. Podijeljene 
su i tri nagrade za životno djelo, posthumno Seni 
Čusti iz streljaštva, koju je primila supruga Slavica, 
te dvojica dugogodišnjih djelatnika u vaterpolu i 
danas boćanju, Damir Radonić i Miljenko Butković.

MEDIJSKI PARTNERI
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Nakon dvije godine 
nesigurnosti i nestabilnosti, 
u vremenu u kojem je bilo 
gotovo nemoguće provoditi 
kvalitetne i kontinuirane 
sportske programe, stigli su 
bolji dani barem što se tiče 
pandemije koronavirusa. 
Pogon KK Kraljevica se 
zahuktao te je nakon dugo 
vremena u klubu aktivno 
preko 100 sportašica i 
sportaša koji treniraju 3 puta 
tjedno ili više.

Na samom kraju 
natjecateljske sezone, 
razveselili su nas naši 
najmlađi koji su u Mini-
basket ligi PGŽ, u kojoj 
nastupaju dječaci i djevojčice do 11 godina, osvojili 3. 
mjesto u konkurenciji 16 ekipa. Nagrada je to za trud i 
rad tokom cijele godine koji su ova djeca uložila u sebe, 
a za klub potvrda za dobar rad te povratak u sami vrh 
županijske košarke što se tiče omladinskih kategorija. 
Naša najmlađa grupa okuplja oko 50 članova koji pod 
vodstvom trenera Krešimira Kozlevčara treniraju 3 do 
4 puta tjedno, te vikendom igraju utakmice u svojim 
kategorijama. Trener Krešimir priključio nam se u rujnu 
2021. te se pokazao kao pun pogodak u radu s najmlađim 
sportašima zbog 
svoje stručnosti i 
velikog iskustva. 
Osim rada u KK 
Kraljevici, te ŽKK 
Arx iz Crikvenice, 
pomoćni je 
trener ženske 
reprezentacije 
Hrvatske do 16 
godina i iznimno 
smo ponosni što 
možemo u klubu 
imati trenera 
takvog ranga. 

Vrlo je bitno da sa 
najmlađom djecom 
rade obrazovani 
i kvalitetni 
treneri, a trener 
reprezentacije 
Hrvatske sigurno 
to jest.

Osim treninga i 
utakmica, za sve 
članove mlađih 
kategorija kluba 
organiziran je izlet 
u Zagreb, gdje 

Aktivnosti Košarkaškog kluba Kraljevica
Tekst: Igor Konjević

su osim utakmice finala Prvenstva Hrvatske između 
Cibone i Zadra imali priliku uživati u zabavnom parku 
Amazinga što je za mnogu djecu bio prvi izlet od izbijanja 
pandemije.

Uz najmlađe, ogroman rezultatski uspjeh u ovoj sezoni 
ostvarili su dječaci do 13 godina koji su ove godine osim 
županijske igrali i regionalnu ligu, te im je za dlaku 
izbjegao plasman na Poluzavršnicu prvenstva Hrvatske, 
među 16 najboljih ekipa u državi. U konkurenciji ekipa iz 
Istarske i Primorsko-goranske županije osvojili su treće 
mjesto.

Kadeti i mlađi kadeti igrali su županijske lige u svojim 
kategorijama te su se plasirali u sredini svojih liga. 
Očekujemo da će iz ove grupe već sljedeće sezone 
nekoliko igrača biti priključeno seniorima te će uskoro 
početi skupljati košarkaško iskustvo među „velikim 

dečkima“.

Seniori su 
prvenstvo 
završili u 
zlatnoj sredini, 
na 5. mjestu. 
Bolji rezultati 
u drugom 
dijelu sezone 
pokazali su da 
ekipa vrijedi 
više od onoga 
što je pokazala 
u prvom 
dijelu. Planovi 
za sljedeću 

sezonu su spremni, cilj je zadržati okosnicu ekipe te 
priključivanjem mlađih igrača pokušati ostvariti što bolji 
plasman koji bi bio nadogradnja na sve ono što je dobro 
napravljeno u omladinskom pogonu, ali i na poboljšanju 
uvjeta oko kluba, od uređenja klupske teretane do 
nabavke novog kombi vozila.
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SPORT

Najboljim igračem i strijelcem lige proglašen je 
Ivan Pičuljan. Za najboljega vratara 4. NL NS Rijeka 
izabran je golman s najviše iskustva u ligi, kapetan 
NK „Kraljevice“ Nikolas Bilen, dok je u svojoj drugoj 
trenerskoj sezoni do laskave titule 

najboljeg trenera došao Edi Kurolt.

Najvažnija nogometna vijest koja nam je ove sezone 
pristigla s Mintina stadiona jest da su seniori NK 
„Kraljevice“ osvojenim drugim mjestom u 4. NL NS Rijeka 
ostvarili pravo ulaska u viši rang natjecanja. Sezonu 
su okončali sa 46 bodova (14 pobjeda, 4 neriješene 
utakmice i 6 poraza) uz najbolju gol-razliku lige 53:28. 
Tijekom cijele natjecateljske sezone 2021./’22. naši dečki 
su bili u utrci za prvim mjestom, koje im je izmaklo tek 
u pretposljednjem kolu kad su jedini put ove godine 
poraženi na Oštru 2:3 od momčadi NK „Gospića ‘91“ 
te su na kraju gledali u leđa samo prvaku, ekipi NK 
„Medulina 1921“, s kojim su se sastali u posljednjem 
kolu. Ono je na kraju bilo revijalnog tipa jer niti jedna 
od tih dviju ekipa nije mogla niti napredovati niti 
nazadovati. Tom su prilikom Kraljevčani prikazali pravi 
sportski duh i ponašanje te su domaćinima kao novom 
prvaku lige priredili svečani špalir prilikom izlaska na 
travnjak. Najboljim igračem i strijelcem lige proglašen 
je Ivan Pičuljan, Rabljanin koji već četvrtu sezonu nosi 
dres našega kluba i koji je obranio prošlosezonsku 
titulu najboljeg strijelca s 20 golova (isto kao i lani). Za 
najboljega vratara 4. NL NS Rijeka izabran je golman s 
najviše iskustva u ligi, prekaljeni kapetan NK „Kraljevice“ 
Nikolas Bilen, dok je u svojoj drugoj trenerskoj sezoni 
do laskave titule najboljeg trenera došao Edi Kurolt. Uz 
najboljeg igrača i golmana iz naših su redova na revijalnoj 
utakmici „Plavo-zeleno finale“, koja na kraju sezone 
okuplja najbolje nogometaše naše županije (a ove godine 

se održala početkom 
lipnja na Hreljinu), 
sudjelovali i mladi 
veznjaci, braća Borna 
i Filip Znamenaček. 
Nadajmo se da će s 
istim žarom i uspjehom 
svi ovosezonski 
igrači braniti boje 
našega kluba i u 
bliskoj budućnosti 
jer se i nadalje kitimo 
titulom kluba s najviše 
domaćih igrača u 
Hrvatskom primorju.

Najiskusniji 
igrači okupljeni u 
veteranskom sastavu 
NK „Kraljevice“ pod 
vodstvom Damira 
Brkljače nakon 
lanjskog ulaska u 

županijsko polufinale ove su sezone ponovili taj uspjeh, 
koji je ove sezone još veći zato što su tamo došli kao 
pobjednici svoje skupine „B“ s 36 bodova (12 pobjeda, od 
toga 11 uzastopnih, u 14 susreta i gol-razlika 59:21 ispred 
momčadi NK „Krka“, koja je protekle tri sezone bivala 
prvakom).

Juniori, koji se natječu u 1. županijskoj omladinskoj 
ligi (skupina A), okončali su sezonu na trećem mjestu 
osvojivši 26 bodova u 16 utakmica (7 pobjeda, 5 
neriješenih susreta i 4 poraza, gol-razlika 48:34), a kao 
i protekle sezone može se tvrditi da bi konačni rezultat 
bio i puno bolji da najtalentiraniji igrači toga godišta 
ne nastupaju već za seniorski sastav pa ih trener Kruno 
Lazanja nema često na raspolaganju.

Naši najmlađi nogometaši, pioniri, koji se natječu u 2. 
ŽOL pod vodstvom Milivoja Karlovića-Gera, također su se 
plasirali na treće mjesto s 32 boda (uz kaznu od dva boda 
minusa) osvojena u 18 utakmica (11 pobjeda, 1 neriješen 
susret, 6 poraza, gol-razlika 69:31). Iz njihovih redova 
dolazi i drugi strijelac lige Leon Sedlić, koji je postigao 
24 zgoditka u sezoni, a za kraj kao zanimljivost ističemo 
da u tom uzrastu trenira i 5 djevojčica, što pokazuje da 
i naš nogometni klub prati moderne trendove u svijetu 
nogometa.

Još jedna uspješna sezona iza svih uzrasnih kategorija 
pokazatelj je dobrog kursa na kojem se nalazi NK 
„Kraljevica“ kao najstariji sportski klub našega grada. 
Ovim putem zahvaljujemo svima koji su tome doprinijeli 
i bili dijelom „najvažnije sporedne stvari na svijetu“, a sve 
druge pozivamo da nam se pridruže kako bismo zajedno 
stvarali budućnost kluba.

Seniori NK „Kraljevica“ ostvarili pravo ulaska u 
viši rang natjecanja

Tekst: Alen Randić, Robert Cifrek
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Sportski uspjesi mlade 
Raven Marić

Tekst: Tamara Juretić Zubović

2021. godina bila je izuzetno plodonosna u osvajanju 
medalja za našu sugrađanku Raven Marić. 

Zlatnu medalju 
osvojila je 
prošle godine u 
mjesecu lipnju 
na Regionalnom 
natjecanju na otoku 
Krku. Na državnom 
natjecanju u maloj 
subotici osvaja 
srebro i potom 
zlato na Državnom 
natjecanju u 
Jastrebarskom. 
Krajem 2021. godine 
osvaja srebro u 
Poreču na Eurocup-
u, postavši time 
viceprvakinja. 
Postala je bogatija 
za četiri medalje, 
dvije zlatne i dvije 

srebrne, a Raven u svojoj kolekciji ukupno za sada ima 12 
medalja, plaketu i pehar.

Mlada Raven odlična je učenica 4. razreda Osnovne 
škole Kraljevica, a uz puno truda i odricanja postigla je 
hvalevrijedne rezultate. Čestitke!

Uspjesi ŠK Kraljevice
Tekst: Siniša Kvaternik

Mladi kadeti ŠK Kraljevice i ove godine ostvarili su 
zapažene rezultate. Ema Hajdinić osvojila je jednu zlatnu 
i jednu srebrnu medalju, a Vilim Kvaternik brončanu 
medalju. I ostali kadeti bili su blizu medalja u svojim 
dobnim skupinama, Fabio Turina, Matija  Palfi, Luka 
Bilić te Glib Arsenyuk. 

U posljedna tri kola druge kadetske lige zapad mladi 
šahisti Kraljevice pobijedili su Rijeku 2 uvjerljivo 3.5-0.5, 
zatim Poreč 2 maksimalno 4-0 te u zadnjem kolu igrali 
neriješeno s Cresom 2-2. U ekipi Kraljevice posebno se 
istaknula Ema Hajdinić sa svih sedam pobjeda. Vilim 
Kvaternik osvojio je 5.5 boda, a Fabio Turina 4.5. Još su 
igrali Matija Palfi te Luka Bilić. Ovim uspjehom kadeti 
Kraljevice plasirali su se zajedno s prvakom Pulom 
dogodine u prvu ligu - zapad.

Na pojedinačnom školskom turniru “Plazma” gdje 
prvaci idu u Split na prvenstvo Hrvatske, Ema Hajdinić 
je ponovo postala prvakinja, a ostali kadeti plasirali su 

se u sredini tablice. Seniorska liga je odgođena i počet 
će na jesen gdje će seniori po treći put nastupiti u svojoj 
pedesetogodišnjoj povijesti u Drugoj Hrvatskoj Ligi 
Zapad.

U Grčkoj na otoku Rodosu održano je svjetsko prvenstvo 
u šahu (Rapid 10 min plus 5 sec i blic 5 min plus 2 sec). 
Ema Hajdinić je na oba turnira osvojila četiri boda 
te zauzela šesto i sedmo mjesto. Ukupno je nastupilo 
330 djece podjeljene u 12 grupa, a Ema je igrala sa 
šahisticama rođenim 2008. i 2009. godine.
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VIJESTI UKRATKO

In memoriam
Tijekom protekle i ove godine napustili 

su nas naši dragi članovi Anton Pravdica,  
Veljko Furlan, Vesna Mohorić, Maja 

Arčanin, Juraj Crnković i Nada Petranović 
rođ. Vidas.  Svaki je od njih na svoj način 

ostavio traga u radu Udruge Stol, pišući za 
Zbornik Kraljevice, ustupivši svoje radove, 

prisustvom na programima koje smo 
organizirali ili su bili izvor informacija putem 

kojih smo dalje istraživali… Na svemu 
tome im i na ovom mjestu zahvaljujemo jer 

su nama koji ostajemo zlatni putokaz za 
daljnji rad, za nastavak djelovanja u Stolu 
i neiscrpno izvorište i primjer kako se voli 

svoj kraj i ljude. Na mjesto posljednjeg 
pozdrava odabrali smo stihove Mirjane 

Bobuš.

Doma san

Stara smokva raširila je grane

Na dvorišću djetinjstva moga

Pa me zovu, vuku i mame

Da se vratim do praga svoga

Na staroj punti va kamiku lanterna

Tepla svitlost razbija nevera

Pa me miris moga rodnoga kraja

Vraća doma kroz pobiglo vrime

Moje ognjišće moja šterna

Stare škure moje kuće od kamika

Materine ruke, naborano lice

Stari trs posađen još od pranonića

Moje more dih lavande

Stari guc pasanog vrimena

Bokal vina slane  srdele

Duša zna da san doma došal ja.

Dodijeljen rekordan broj stipendija za 
učeničku i akademsku 2021./2022. godinu

Tekst: Doris Polić

 “Donio sam Odluku po kojoj će svi studenti i učenici 
koji su zadovoljili kriterije izvrsnosti, njih 58, dobivati 
stipendije Grada Kraljevice sljedećih 10 mjeseci, 
bez obzira na to što je proračun Grada ‘računao’ s 
do sada uobičajenih 30 stipendija i bez obzira na 
složenost nejake proračunske aritmetike i algebre, 
pogotovo u svjetlu zahtjevnosti realizacija brojnih 
projektnih pothvata. Zajedno s nagradama za uspjeh 
ova se proračunska stavka analogno tome penje za 
127.000 kn i iznosi 272.400 kn. Štedjet ćemo negdje 
drugdje, nikako ne na vrijednim, pametnim mladim 
ljudima. Oni su naša budućnost i neka osjete i znaju 
da su zaslužili, i da Grad prati, poštuje i cijeni njihovu 
predanost, odgovornost i rad”, poručio je kraljevički 
gradonačelnik Dalibor Čandrlić.

Dodijeljeno je 13 nagrada za postignuti uspjeh 
u osnovnoj ili srednjoj školi i 28 učeničkih i 30 
studentskih stipendija temeljem općih uvjeta i 
mjerila uspješnosti te 1 stipendija za studente 
temeljem socijalnih kriterija.

Grad Kraljevica uveo dostavu računa 
za komunalnu i vodnu naknadu 
elektroničkim putem
Tekst: Matea Dundović

Grad Kraljevica uveo je mogućnost dostave računa 
za komunalnu naknadu i naknadu za uređenje voda 
za stambeni prostor elektroničkim putem odnosno 
putem e-maila. Dostava elektroničkim putem 
uvedena je radi bržeg i ekonomičnijeg dostavljanja 
računa. Građani zainteresirani da dostavu računa 
elektroničkim putem, trebaju ispuniti obrazac koji 
se nalazi na službenoj web stranici Grada Kraljevice 
odnosno na linku https://www.kraljevica.hr/dostava-
e-racuna/ 

Povodom uskršnjih blagdana 
umirovljenicima podijeljeni poklon bonovi
Tekst: Doris Polić

Grad Kraljevica i ove je godine svojim 
umirovljenicima dijelio poklon bonove novčane 
vrijednosti od 200 kuna. Pravo na poklon bon 
ostvarili su  umirovljenici koji imaju prebivalište na 
području Grada Kraljevice i čija mirovina ne prelazi 
iznos od 3.000 kuna (računajući u iznos mirovine i 
zaštitni dodatak uz mirovinu) i osobe starije od 65 
godina koje ne ostvaruju pravo na mirovinu. 
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MISLITE NA VRIME I PROMINITE LANAC
DA OD BARKE NE UDELATE PODMORNICU!

“ANKORA”
obrt za podvodne radove

vl. Ervin Crnković
Uglica 8, Kraljevica

095 352 8212
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Oni su ponos Kraljevice: Upoznajte 
mlade i uspješne Kraljevičane

Peterostruka prvakinja Hrvatske, mlada 
šahistica Ema Hajdinić

Talentirani učenik OŠ Kraljevica Borna Gudac 
državni je prvak u informatici

Andrijana Cvitković, hrvatska košarkaška 
reprezentativka s kapetanskom trakom

Antonio Franko paraolimpijski triatlonac i 
višestruki osvajač svjetskih i europskih medalja
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